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Η παρούσα
έκδοση 

και 
κάθε επόμενη 

είναι αφιερωμένη 
στη μνήμη του 

Βασίλη 
Σκλάβου

1940 - 2019
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H ελληνική γωνιά 
Pape-Danforth
αλλάζει μορφή
Πρόταση οικοδομήματος 

49 ορόφων στον μελλοντικό 
σταθμό του μετρό

Αίρονται όλοι οι 
περιορισμοί κατά 
της covid-19 από 

1η Οκτωβρίου
Ο Καναδάς θα καταργήσει όλους τους περιορισμούς 

που είχαν τεθεί σε ισχύ για την καταπολέμηση της 
εξάπλωσης της Covid-19 για τους εισερχόμενους 
ταξιδιώτες από την 1η Οκτωβρίου, καθώς και τις 
απαιτήσεις για τη διενέργεια τεστ, για καραντίνα και 
απομόνωση σε περίπτωση μόλυνσης, ανακοίνωσε 
σήμερα η κυβέρνηση.

Οι ταξιδιώτες, ανεξαρτήτως υπηκοότητας, από 
το Σάββατο δεν θα χρειάζεται να υποβάλουν 
πληροφορίες σχετικά με την υγεία τους μέσω 
της εφαρμογής ArriveCAN ή να προσκομίζουν 
πιστοποιητικό εμβολιασμού.

Η απαίτηση για τους ταξιδιώτες να φορούν μάσκες 
σε αεροπλάνα και τρένα θα καταργηθεί επίσης, 
σύμφωνα με την ανακοίνωση.

“Πιστεύουμε ότι είμαστε τώρα σε θέση να 
τροποποιήσουμε την προσέγγισή μας στα διεθνή 
σύνορα”, δήλωσε ο υπουργός Διακυβερνητικών 
Υποθέσεων Ντομινίκ Λεμπλάν, αναφέροντας ότι “η 
υγειονομική κατάσταση έχει βελτιωθεί πολύ”.

Καναδικά στρατεύματα σπεύδουν να βοηθήσουν 
στην αποκατάσταση από την καταστροφή του κυκλώνα 
Φιόνα, που παρέσυρε σπίτια, αποκόλλησε στέγες 
και προκάλεσε διακοπή ηλεκτροδότησης σε όλες τις 

επαρχίες των ακτών του Ατλαντικού.
Αφού εκτινάχθηκε βόρεια από την Καραϊβική ως 

τυφώνας, η Φιόνα βγήκε στη στεριά πριν από την 
αυγή του Σαββάτου ως μετατροπικός κυκλώνας, 
χτυπώντας τη Νέα Σκωτία, το νησί του Πρίγκηπα 
Εδουάρδου, τη Νέα Γη και το Κεμπέκ, με ανέμους 
ισχυρού τυφώνα, έντονες βροχές και τεράστια 
κύματα.

Απεβίωσε 
ο ομογενής 
Στυλιανός (Bill)  
Μούρτος. Ο Bill 
έφυγε ειρηνικά 
το πρωί της 
Παρασκευής, 
23 Σεπτεμ-
βρίου, με την 
οικογένειά 
του στο 
πλευρό του, 
αφού υπέστη 
σοβαρό 
εγκεφαλικό 
επεισόδιο το 
προηγούμενο βράδυ. 
Αφήνει πίσω του τη σύζυγό του Γκρέτα, τα 
παιδιά του Νίκο (Laurie) και Ελένη και τα 
εγγόνια του Μελίνα και Ζωή. 
Η σωρός του θα βρίσκεται στο Heritage Fu-
neral Centre την Πέμπτη, 29 Σεπτεμβρίου από 
4 μέχρι 8 μ.μ.
Η νεκρώσιμη ακολουθία θα γίνει από τον Ι.Ν. 
Αγ. Δημητρίου την Παρασκευή 30 Σεπτεμβρίου 
και στη συνέχεια ο ενταφιασμός στο 
κοιμητήριο Pine Hill (625 Birchmount Rd.)
H οικογένεια αντί λουλουδιών παρακαλεί να 
γίνουν δωρεές στη μνήμη του Bill στο Hel-
lenic Home for the Aged ή στο Michael Garron 
Hospital. 

Ο κυκλώνας 
“Φιόνα” σάρωσε 
τις ανατολικές 
ακτές της χώρας

Εφυγε ο ομογενής 
Στυλιανός (Βill) Μούρτος



27 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 20222 εεβδομάδα Greek Weekly News

Evdomada Greek Weekly News
Independent Greek Canadian Publication 

Published Weekly

Εβδομάδα
Ανεξάρτητη Ελληνοκαναδική

 Εβδομαδιαία Έκδοση

158 O’connor Drive 
Toronto ON M4J 2S4

Tel. 416.751-0570
www.evdomada.ca

Publisher- Εκδότης
Eleftherios Sklavos

Editiorial Committee
Συντακτική ομάδα
Eleftherios Sklavos
Yannis Roditis - rodyan@mail.com
Despina Tsangkalidi

Layout/Design-Σελιδοποίηση
Georgia Kontou

Συνεργάτες (μη τακτικοί ή άτομα που 
έχουν δική τους στήλη αλλά δεν είναι 
ενταγμένοι στο προσωπικό του εντύπου)

Makis (Serafeim) Fintakis 
makfintakis@in.gr

Achileas Halas - 
ahilkos@hotmail.com

Corespondence/Greece
Ανταπόκριση/Ελλάδα
Matina Fotinitsoglou
Nouli Tsagkarakis
Aspasia Kourtesiotis

Website - Ιστοσελίδα
Maria Ntaouka 

Sports - Αθλητικά
Yiannis Kontos

DISCLAIMER

The views expressed in signed articles 
do not necessarily reflect the views of the 
publication.

Publishing articles is at the discretion 
of the publication which may refuse to 
publish them.

No material can be reproduced without 
the permission of the Publisher.

Οι γνώμες που εκφράζονται στα 
ενυπόγραφα άρθρα δεν εκφράζουν κατ’ 
ανάγκη και τις θέσεις της «Εβδομάδος».

Η εφημερίδα διατηρεί το δικαίωμα να 
απορρίπτει επιστολές ή συνεργασίες 
αναγνωστών.

Απαγορεύεται η αναδημοσίευση υλικού 
χωρίς την άδεια του εκδότη.



27 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 3εεβδομάδα Greek Weekly News



27 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 20224 εεβδομάδα Greek Weekly News

Συμπληρώσαμε 40 χρόνια στην υπηρεσία του Ελληνισμού. Είμαστε 
ένα από τα πρώτα ελληνικά φαρμακεία του Τορόντο. Χάρη στην 
προτίμησή σας και την αγάπη σας ξεχωρίσαμε. Γίναμε ένα από τα 
πιο δημοφιλή φαρμακεία. Το χρωστάμε σε σας. Σας ευχαριστούμε 
θερμά και σας προσκαλούμε κι αυτή τη χρονιά να συνεχίσετε να 
μας επισκέπτεσθε διότι θα έχουμε στο άμεσο μέλλον.... εκπλήξεις!!! 
Διαθέτουμε ειδικευμένο προσωπικό. Δε χρεώνουμε τα $2.00 για 
τους συνταξιούχους.  Διαθέτουμε τα πιο πολλά εμβόλια που 
κυκλοφορούν.

ΣΑΣ ΕΥΧΑΡΙΣTΟΥΜΕ!

PAPE
DRUG MART

ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΦΑΡΜΑΚΕΙΟ
Ανοικτά από Δευτέρα έως Παρασκευή 9πμ-6μμ

Σάββατο 9πμ - 2μμ
Διευθυντής/Ιδιοκτήτης Θεοφάνης Χαλκούσης

• Εκτελούμε συνταγές παντός είδους
• Δεχόμαστε όλες τις ασφάλειες
• Εχουμε μεγάλη ποικιλία σε βιταμίνες

• Πιεσόμετρα ηλεκτρονικά
• Είδη για διαβητικούς
• Ηλεκτρικοί μετρητές για ζάχαρο

416.461.3581
email:  751papedrugmart@gmail.com

751 Pape Avenue, Toronto ON M4K 3T1
Δίπλα στο Pape Subway

Η υπουργός Άμυνας, Ανίτα Ανάντ, 
δήλωσε το Σάββατο ότι τα στρατεύματα 
θα βοηθήσουν στην απομάκρυνση των 
πεσμένων δέντρων και άλλων συντριμμιών, 
στην αποκατάσταση των συγκοινωνιακών 
συνδέσεων και θα κάνουν ό,τι άλλο 
απαιτείται για όσο διάστημα χρειαστεί. 
Δεν διευκρίνισε πόσα στρατεύματα θα 
αναπτυχθούν.

Ο κυκλώνας Φιόνα στοίχισε τη ζωή σε 
τέσσερις ανθρώπους στο Πουέρτο Ρίκο 
των ΗΠΑ, σύμφωνα με αξιωματούχο 
που επικαλέστηκαν ΜΜΕ. Ένας θάνατος 
ανακοινώθηκε στη Γουαδελούπη, 
υπεράκτιο έδαφος της Γαλλίας, κι άλλοι 
δύο στη Δομινικανή Δημοκρατία. Στην 
Καραϊβική, τουλάχιστον πέντε θάνατοι 
αποδίδονται στη Φιόνα, αλλά δεν υπήρξε 
επιβεβαίωση για θύματα ή σοβαρούς 
τραυματισμούς στον Καναδά.

Η αστυνομία είπε ότι μια γυναίκα 
που ενδέχεται να έχει παρασυρθεί, 
καταχωρήθηκε ως αγνοούμενη στο Σανέλ-
Πορτ ο Μπασκ, στη νότια ακτή της Νέας 
Γης. Τα μανιασμένα κύματα χτύπησαν την 
πόλη και ολόκληρα κτίρια βρέθηκαν στη 
θάλασσα.

Η βασιλική καναδική αστυνομία είπε 
ότι η πόλη των 4.000 κατοίκων βρίσκεται 
σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης με 
πολλαπλές διακοπές ηλεκτρικού ρεύματος 
και πλημμύρες σε σπίτια. Τουλάχιστον 
500.000 νοικοκυριά παραμένουν χωρίς 
ρεύμα.

Αξιωματούχοι της επαρχίας δήλωσαν 

ότι άλλες πολυκατοικίες υπέστησαν 
σημαντικές ζημιές.

«Σκέφτομαι όλους όσοι επλήγησαν 
από τον κυκλώνα Φιόνα. Να ξέρετε πως 
είμαστε μαζί σας», ανέφερε μέσω Twitter 
ο καναδός πρωθυπουργός Τζάστιν Τριντό, 
ανακοινώνοντας πως οι ομοσπονδιακές 
αρχές είναι έτοιμες να προσφέρουν 
«επιπρόσθετους πόρους» στις επαρχίες 
που επλήγησαν, ενώ ακύρωσε το ταξίδι 
του στην Ιαπωνία για την κηδεία του 
δολοφονηθέντος πρώην ομολόγου του 
Σίνζο Άμπε.

Δέντρο έπεσε πάνω σε όχημα της 
πυροσβεστικής και έκοψε ηλεκτρικό 
καλώδιο, που κατέληξε πάνω στο 
αυτοκίνητό τους. Οι πυροσβέστες 
χρειάστηκε να περιμένουν να επέμβουν 
τεχνικοί της Nova Scotia Power για να 
μπορέσουν να απεγκλωβιστούν.

Η εταιρεία, ο βασικός πάροχος 
ηλεκτρισμού στη Νέα Σκοτία, έκανε λόγο 
για περισσότερους από 415.000 πελάτες 
της χωρίς ρεύμα το βράδυ του Σαββάτου.

Ο Πίτερ Γκρεγκ, πρόεδρος και διευθύνων 
σύμβουλος της Nova Scotia Power, είπε 
ότι οι πρωτοφανείς άνεμοι  προκάλεσαν 
σοβαρές ζημιές και η κακοκαιρία εμπόδιζε 
στην αρχή τα συνεργεία επισκευής. 

Το Καναδικό Κέντρο Τυφώνων 
ανάρτησε στο Twitter ότι η Φιόνα είχε τη 
χαμηλότερη πίεση που έχει καταγραφεί 
ποτέ για καταιγίδα που έφτασε στην ξηρά 
στον Καναδά. Οι μετεωρολόγοι είχαν 
προειδοποιήσει ότι θα μπορούσε να είναι 
μια από τις πιο ισχυρές καταιγίδες που 
έπληξαν τη χώρα.

Ο κυκλώνας “Φιόνα” σάρωσε 
τις ανατολικές ακτές της χώρας

ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1
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ΦΩΤΟΓΡΑΦΗΜΑΤΑ

ΦθΙΝΟΠωΡΙΝΟ ΗΛΙΟΒΑΣΙΛΕΜΑ
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ΣΕ ΚΑΛΑ ΧΕΡΙΑ. ΣΕ ΚΑΛΕΣ ΤΙΜΕΣ.
                  = ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΗΣΤΕ

Για οποιαδήποτε ασφάλεια θέλετε,
τηλεφωνήστε πρώτα στη φίλη σας

Ρούλα Μαργαρώνη
1414 King Street East
 Unit 26
(289) 316-0568
margaronis@allstate.ca

R

*Ισχύουν όροι και προϋποθέσεις
Εμπορικό σήμα    που χρησιμοποιείται υπό την άδεια της Ασφαλιστικής AllstateR

Καλέστε 
πρώτα την

Allstate

• αυτοκινήτου • οικίας 
• ζωής • ταξιδιωτική

 Ουρανο...
      ...κατέβατα 

-Σκλάβε που είσαι πάλι; Έλα να 
τα πούμε λίγο, γιατί εδώ κάτω ή 
κατάσταση είναι ολίγον τραγική.

-Έφτασα μικρέ, πως κάνεις έτσι. 
Ορίστε είμαι όλος αυτιά.

-Δεν πάμε καλά εδώ κάτω.Ίσως 
φταίνε τα εμβόλια,περισσότερο κακό 
όμως ειδικά στη νεολαία έχει κάνει η 
μαστούρα.

-Δεν ξέρω για τα εμβόλια μικρέ, 
σίγουρα όμως η μαστούρα έχει 
αποβλακώσει πολύ κόσμο. Φαντάσου 
ότι ο Μεγάλος εδώ πάνω έβαλε φίλτρο 
στα σύννεφα για να μην περνάει 
ο καπνός από εκεί κάτω και μας 
μαστουρώνει.

-Σοβαρά μιλάς Σκλάβε;
-Φυσικά μικρέ. Είχαμε τεράστιο 

πρόβλημα με αυτό το θέμα. Μέχρι να 
καταλάβουμε από που προερχόταν 
είδαμε και πάθαμε.

-Μην μου πεις ότι είδες και τη 
βασίλισσα φτιαγμένη Σκλάβε;

-Αν την είδα λέει; Άλλο να στο λέω 
και άλλο να το βλέπεις.

Για πες μου τι γίνεται εκεί κάτω;
-Που να στα λέω Σκλάβε.
Το ότι θα έπαιρναν κάθε μέρα 

τηλέφωνο τον Ροδίτη οι αναγνώστες 
μας για να τον συγχαρούν για τη στήλη 
με τα ζώδια, δεν το περίμενα.

-Τα είπαμε μικρέ. Έχεις να δεις 
πολλά ακόμη.

-Να μου λείπουν Σκλάβε.
-Είδα μικρέ ότι πήγατε στη συναυλία 

του Κουρκούλη.
- Ναι πήγαμε. Επικρατούσε ένα 

μπάχαλο η αλήθεια είναι.
Από πού να ξεκινήσω δεν ξέρω....
Από το φαγητό, από το σέρβις ή από 

τον ήχο; Το μόνο που μου άρεσε ήταν 
ο φωτισμός. Καλά μας κάνουν όμως....

Αφου μας τα παίρνουν από την 
είσοδο,γιατί να τους νοιάζουν τα 
υπόλοιπα.Δώδεκα άτομα στο τραπέζι 
περιμέναμε μισή ώρα για να μας 
φέρουν τα πρώτα μπουκάλια που 
είχαμε παραγγείλει και που τελικά 
ήρθαν με πέντε ποτήρια. Υπήρχε 
τεράστια καθυστέρηση από την 
παραγωγή του μαγαζιού.

Φαγητό δεν πήραμε ποτέ, διότι 
είχαν κλείσει τον μπουφέ από τις 
δέκα η ώρα κι ας το είχαμε πληρώσει. 
Καινούργια κόλπα βλέπεις. Που να 
έβλεπες τα μπροστινά τραπέζια που 
ήταν καναπέδες. Ο κόσμος έτρωγε 
κυριολεκτικά επάνω στα γόνατά του 
αφού και τα τραπεζάκια που είχαν 
βάλει ήταν χαμηλά και δεν βόλευε να 
ακουμπήσουν τα πιάτα τους πάνω.

Ξαναλέω, καλά μας κάνουν εμείς 
φταίμε.

Τέλος πάντων Σκλάβε.Πες μου κανέ-
να νέο.

-Τι να σου πω μικρέ.Βλέπω ότι 
το HHF πάει μπροστά και χαίρομαι 
ιδιαίτερα.Κάνουν όμορφα πράγματα, 
ειδικά τώρα που το έχει πολύ ανάγκη 
ο κόσμος.

-Έτσι ακριβώς Σκλάβε.Το συγκε-
κριμένο ίδρυμα είναι ο πιο σοβαρός 
οργανισμός...προωθεί τα ελληνικά 
γράμματα και τον πολιτισμό της 

Ελλάδας σε όλους τους τομείς.
-Κάτι άλλο τώρα... είδα μικρέ ότι, 

στην έκανε η σερβιτόρα του μαγαζιού 
το Σάββατο και αναγκαστικά άνοιξες 
εσύ.

-Άστα Σκλάβε.Ήταν να πάω στο Kos-
tas Meat Market και γι'αυτό το λόγο δεν 
μπόρεσα να παρευρεθώ. Διοργάνωσε 
ένα γλέντι για τους πελάτες του.

-Μην ανησυχείς μικρέ.Πήγα εγώ 
από πάνω και τους είδα για λίγο.Σου 
έστειλα και φωτογραφικό υλικό να 
βάλεις στην εφημερίδα.

-Μπράβο Σκλάβε, με έσωσες πάλι.
-Σιγά να μην άφηνα έτσι τον Κώστα.

Τριάντα ολόκληρα χρόνια,υποστηρίζει 
την παροικία. Ακούραστος είναι ο 
άτιμος και λεβέντης.Πρέπει να έψησε 
500 κιλά κρέας, μην σου πω και 
παραπάνω, για να ευχαριστήσει τον 
κόσμο που έδωσε το “παρών”.

-Ακριβώς Σκλάβε. Ο Κώστας 
είναι από τους λίγους ανθρώπους 
που εκτιμώ απεριόριστα. Πάντα με 
υποστηρίζει και από τον καιρό που 
έφυγες ακόμα παραπάνω.

-Αυτό το βλέπω μικρέ. Ο Κώστας και 
αρκετοί ακόμη δείχνουν την συμπάθειά 
τους προς το πρόσωπό σου και την 
στήριξή τους.Να το εκτιμάς αυτό και να 
το σέβεσαι.

Δεν είδα βέβαια τον Αρχιεπίσκοπο 
να σου κόβει καμιά επιταγή για την 
εφημερίδα.

-Σκλάβε μήπως ο καπνός από την 
μαστούρα που ανεβαίνει επάνω, μέχρι 
να το πάρετε χαμπάρι σε έχει πειράξει;

Δεν υπάρχει τέτοια περίπτωση, ούτε 
και το επιδιώκω φυσικά. θέλεις να 
πάθει τίποτα και να το έχω βάρος; Να 
μου λείπει.

-Έχεις δίκιο μικρέ. Άστον εκεί που 
είναι, γιατί αν έρθει εδώ πάνω θα μας 
τρελάνει όλους μαζί.

-Τέλος πάντων Σκλάβε. Περιμένω 
να γνωρίσω τον καινούργιο Πρόξενο,ο 

οποίος ανέλαβε τα καθήκοντά του πριν 
λίγο καιρό.

-Καλά θα κάνεις μικρέ, όλα είναι μέσα 
στο πρόγραμμα.

-Το άλλο δεν σου το είπα Σκλάβε.
Είχαμε κάνει αίτηση για να πάρει τα 

χαρτιά της η πόντια και την απέρριψαν 
εντελώς.

-Αν είναι δυνατόν μικρέ! Για ποιό 
λόγο;

- Δεν πιστεύουν ότι η σχέση μας είναι 
αληθινή .Μην γελάς Σκλάβε, δεν είναι 
αστείο.

- Μα είναι να μην γελάω μικρέ, με 
αυτά που ακούω; Αν δεν είναι αληθινή 
η σχέση σας, τότε ποιανού είναι; Έχουν 
ξεφύγει εντελώς στο immigration.

Αν ήταν από Ινδία ή από το Πακιστάν 
θα τα έπαιρνε κατευθείαν.

-Τι να πω Σκλάβε.Δεν είναι λίγοι 
αυτοί που πήρανε τα χαρτιά τους με 
ψεύτικους γάμους και εμείς που είμαστε 
πραγματικό ζευγάρι, δεν  μας εγκρίναν.

Με έψησε όμως να την παντρευτώ.
-Σε έψησε ή την έψησες; Μάλλον το 

δεύτερο τρομάρα σου.
-θα κάνουμε για αρχή πολιτικό γάμο 

Σκλάβε και τον θρησκευτικό στην 
Ελλάδα.

-Σε δούλεψε η πόντια μικρέ....Δύο 
επετείους θα γιορτάζεις και αλλοί-
μονο αν ξεχάσεις κάποια από τις 
ημερομηνίες.

Με την ευχή μου μικρέ και μην το 
καθυστερείς.Κάντο πριν σε πάρει 
χαμπάρι και μας φύγει τελευταία στιγμή. 
Μην μας μείνεις στο ράφι.

-Αφού δεν έφυγε τόσα χρόνια 
Σκλάβε,δεν πρόκειται να πάει πουθενά.

-Έγινε μικρέ.Με το καλό σας εύχομαι 
και όλα όσα ονειρεύεστε να γίνουν 
πραγματικότητα.

Φεύγω τώρα γιατί έχω συνάντηση με 
την βασίλισσα.

-Το άκουσα και αυτό Σκλάβε.θα τα 
πούμε σύντομα.
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Από τις 4 Αυγούστου μέχρι και 25 Σεπτεμβρίου από Πέμπτη 
μέχρι και Κυριακή, η ελληνική γειτονιά γέμισε χρώματα, γευσεις 
και μουσική. Υπό την αιγίδα του ΒΙΑ, το Sounds of Greektown στη 
Danforth πρόσφερε σειρά παραστάσεων  με ζωντανή μουσική, 
από μουσικά σχήματα με διαφορετική μουσική. Για 8 εβδομάδες 
ψώνια, φαγητό, μουσική και πολλές παράλληλες δράσεις και 
πάνω απ’ όλα καλή διάθεση ήταν τα βασικά χαρακτηριστικά στην 
ελληνική γειτονιά. Οι παραστάσεις πραγματοποιήθηκαν γύρω 
από τα τοπικά καταστήματα και εστιατόρια δίνοντας την ευκαιρία 
στους επισκέπτες να απολαύσουν δροσερα ποτά, καλό φαγητό, να 
ψωνίσουν στα μαγαζιά και να διασκεδάσουν με όμορφη μουσική 
και καλή παρέα.

Στα ελληνικά μουσικά σχήματα τραγoύδησαν και έπαιξαν 
μουσική οι, Δήμητρα Καχριμανίδη, ο Ντίνος Καράμπελας, Στέλιος 
Χόης, Στέφανος Χατζηστεφάνου ενώ συμμετείχαν και οι ορχήστρες, 
Seismos, ΟLΑ και Olympic Entertainment 

Καλλιτέχνες. 
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Ν Ο Σ Τ Ο Σ
ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΣΤΗΡΙΞΗΣ ΤΩΝ ΟΜΟΓΕΝΩΝ ΣΥΝΕΛΛΗΝΩΝ

Ο διαμεσολαβητικός κρίκος μεταξύ Ελλάδας-Καναδά

Δίνουμε ολοκληρωμένη λύση σε κάθε σας πρόβλημα

μέσω συμβαλλόμενων δικηγόρων και υπηρεσιών

Κτηματομεσιτικά και φορολογικά θέματα

Αγοραπωλησίες Ακινήτων

Διαχείριση ακίνητης περιουσίας στην Ελλάδα

Πληροφορίες: 6907929711

ΑΣΠΑΣΙΑ ΚΟΥΡΤΕΣΙΩΤΗ

Η ΣΤΗΛΗ ΑΥΤΗ ΕΙΝΑΙ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΤΗΣ 
LEXI WRITERS

Μια λέξη μόνο φτάνει ν’ αλλάξει τα 
πάντα! Ο συνδυασμός των λέξεων 
στον προφορικό ή στο γραπτό 
λόγο μπορεί να γίνει κάτι πολύ 
συνηθισμένο ή ένα εκπληκτικό 
έργο τέχνης. Εμείς στη Lexi Writ-
ers μπορούμε να συνεργαστούμε 
μαζί σας και να δημιουργήσουμε 
ένα αριστούργημα γιατί αγαπάμε 
τις λέξεις. Αναλαμβάνουμε κάθε τι 
που θέλετε να γράψετε, να πείτε, ή 
να μεταφράσετε. Εμπιστευθείτε μας, 
είτε πρόκειται για μια ομιλία σε μια 
σημαντική στιγμή της ζωής και της 
καριέρας σας, μια επαγγελματική 
επιστολή ή το βιογραφικό σας.
Επικοινωνήστε μαζί μας στο 
lexiwriters@gmail.com

ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

Η περιοχή Danforth φαίνεται ότι θα 
αλλάξει σημαντικά όσον αφορά την 
οικιστική της μορφή  με την αίτηση 
τροποποίησης Zoning By-law και την 

αίτηση έγκρισης του Site Plan που 
υπέβαλε ο όμιλος Goldberg για ένα 
προτεινόμενο κτίριο μικτής χρήσης 
49 ορόφων που θα βρίσκεται στη 

βορειοανατολική γωνία της λεωφόρου 
Danforth και της οδού Pape. Η αίτηση, 
που υποβλήθηκε για λογαριασμό των 
εργολάβων Del Boca Vista Properties 
Inc. και 717 Pape Inc., επιστρατεύει 
την αρχιτεκτονική εμπειρογνωμοσύνη 
του Studio JCI, το οποίο είναι επίσης 

υπεύθυνο για την πρόσφατη οικοδομη 
ενός μοντέρνου κτιρίου στην οδό 
Vaughan Road 775 στο Oakwood Vil-
lage.

Το οικοδόμημα  πρόκειται να ανεγερθεί 
στο 656-668 Danforth Avenue, το 
σημείο που έχει γίνει το σήμα κατατεθέν 
του ελληνικού στοιχείου του Τορόντο 
πάνω από μισό αιώνα.

Το οικόπεδο 1.689 τ.μ., όπου θα χτιστεί 
“ο πύργος της Ντάνφορθ”  πάνω στις  
δημοτικές διευθύνσεις 654 έως 668 
Danforth Avenue και 717 έως 723 Pape 
Avenue, καταλαμβάνεται σήμερα από 
ένα τριώροφο κτίριο μεικτής χρήσης 
σε σχήμα ευθύγραμμο που εφάπτεται 
στη διασταύρωση και ένα τετραώροφο 
κτίριο μεικτής χρήσης που εφάπτεται 
στο άλλο σε σχήμα Γ. Τα κτίρια αυτά, τα 
οποία αποτελούνται από καταστήματα 
λιανικής πώλησης στον κάτω όροφο 
και γραφεία στα ανώτερα επίπεδα, θα 
κατεδαφιστούν όπως αναφέρεται στο 
έγγραφο  της αίτησης.

Το σημείο βρίσκεται εντός του 
χαρακτηρισμού Mixed Use Are-
as στο επίσημο σχέδιο της πόλης 
του Τορόντο. Η κεντρική θέση και η 
γειτνίαση με εμπορικές και θεσμικές 
εγκαταστάσεις σημαίνει ότι η περιοχή 
βρίσκεται στο επίκεντρο της οικιστικής 
εντατικοποίησης. Ο σταθμός Pape, 
που είναι ήδη εξαιρετικά προσβάσιμος 
μέσω της γραμμής Danforth Line 2 του 
μετρό TTC και βρίσκεται στη βόρεια 
πλευρά, πρόκειται να σχηματήσει 
διασταύρωση με τη μελλοντική γραμμή 
Ontario Line γύρω στο 2030.

Η πρόταση του Studio JCI για το 
656-668 Danforth Avenue, Τορόντο 
συμμορφώνεται με την τυπολογία των 
πολυώροφων κτιρίων που βλέπουμε 
όλο και πιο συχνά τα τελευταία χρόνια 
στον κάθετα ανερχόμενο ορίζοντα 
του Τορόντο. Ένα πενταώροφο 
μονολιθικό βάθρο με επένδυση από 
λιθοδομή πρόκειται να θεμελιώνει τον 
ουρανοξύστη των 160,7 μέτρων.

Με επένδυση σε γκρι ανθρακί 
απόχρωση από προκατασκευασμένο 
σκυρόδεμα και αλουμίνιο το κτίριο θα 
έχει είσοδο φόρτωσης και στάθμευσης 
που οδηγεί από τη λεωφόρο Pape 
Avenue στη βορειοδυτική περίμετρο 
του οικοπέδου. θα υπάρχει μια 
ειδική ράμπα που θα οδηγεί σε τρία 
επίπεδα υπόγειου χώρου στάθμευσης, 
παρέχοντας 84 θέσεις στάθμευσης 
οχημάτων και χώρο 520 θέσεων 

H ελληνική γωνιά 
Pape-Danforth αλλάζει μορφή

στάθμευσης ποδηλάτων.

Το κτίριο θα αποτελείται  από 
διαμερίσματα και γραφεία με πρόσοψη 
στη λεωφόρο Danforth Avenue και θα 
βρίσκεται ανάμεσα σε δύο χώρους 
λιανικής πώλησης και εμπορικούς 
χώρους που θα εφάπτονται στα 
ανατολικά - όπου θα είναι η νέα 
είσοδος του διευρυμένου σταθμού 
διασταύρωσης του μετρό της Pape - 
και περιβάλλουν τη δυτική πρόσοψη 
της ανάπτυξης. Αυτός ο κοινός 
προθάλαμος παρέχει πρόσβαση 
σε 29.756m² επιφάνειας κατοικιών 
που βρίσκονται μεταξύ του 6ου και 
του 49ου ορόφου, σε τρεις ορόφους 
γραφείων στα επίπεδα 3 έως 5 και σε 
1.984m² συνδυασμένου εσωτερικού 
και εξωτερικού χώρου αναψυχής.

Η προτεινόμενη οικοδομή θα 
αποτελείται από 496 οικιστικές μονάδες 
που περιλαμβάνουν 38 στούντιο (8%), 
324 μονόκλινα (65%), 84 δίκλινα (17%) 
και 50 τρίκλινα (10%).
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Γέμισε κεράσματα, μουσική και καλή 
διάθεση η ιδιωτική πλάζα του γνωστού 
ομογενή Κώστα Μαργαρώνη, ιδιοκτήτη του 
κρεοπωλείου KOSTAS MEAT MARKET και 
του ζαχαροπλαστείου KOSTAS BAKERΥ, το 
Σάββατο 24 Σεπτεμβρίου.
Ο ιδιοκτήτης κ. Κώστας Μαργαρώνης 
θέλοντας να ευχαριστήσει την πολυπληθή 
πελατεία του για την πολυετή προτίμηση 
οργάνωσε και φέτος BBQ που γεύτηκαν 
μικροί και μεγάλοι που πέρασαν από τα 
καταστήματα το π. Σάββατο.
29 χρόνια στην υπηρεσία του ελληνισμού, 
το κατάστημα έχει καταφέρει να κερδίσει 
την εμπιστοσύνη των καταναλωτών, που το 

προτιμούν για την ποικιλία και ποιότητα των προϊόντων του, την ταχύτητα και την εξυπηρέτηση.
Ο κ. Μαργαρώνης και το φιλικό προσωπικό, εκτιμώντας την εμπιστοσύνη και την προτίμηση 
των πελατών, υπόσχονται να συνεχίσουν με επαγγελματισμό και συνέπεια να προσφέρουν 
ποιοτική εξυπηρέτηση στους καταναλωτές, έλληνες και μη.
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Φωτογραφικά στιγμιότυπα από τη 
συναυλία στο Parkview Manor, την 
Παρασκευή 23 Σεπτεμβρίου,  με τους, 
Νίκο Κουρκούλη, Κέλυ Κελεκίδου και 
Γιώργο Παπαδόπουλο. Μια παραγωγή 
της Gignature Productions

Dream 
Team 2022
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Του θεοδώρου Καλμούκου
Eθνικός Κήρυκας
 

ΒΟΣΤωΝΗ. Ο Αρχιεπίσκοπος Αμερικής 
Ελπιδοφόρος δέχθηκε στην έδρα της 
Αρχιεπισκοπής τον Υπουργό Εξωτερικών 
της Κούβας Bruno Eduardo Rodríguez 
Parrilla, προκαλώντας την οργή του 
γερουσιαστή Ρόμπερτ Μενέντεζ και 
στελεχών της Ομογένειας όπως του κ. Εντι 
Ζεμενίδη Εκτελεστικού Διευθυντή του HALC 
(Συμβούλιο Ελληνοαμερικανικής Ηγεσίας).

Τον Κουβανό Υπουργό Εξωτερικών 

συνόδευαν τα μέλη της αντιπροσωπείας τα 
οποία συμμετείχαν στη συνάντηση με τον 
κ. Ελπιδοφόρο, τα εξής: Ο Αναπληρωτής 
Υπουργός Εξωτερικών Carlos. F. Cossio, 
η Πρέσβειρα της Κούβας στην Ουάσιγκτον 
Lianys Torres Rivera, ο Αναπληρωτής 
Πρέσβης στον ΟΗΕ Yuri Gala, ο 
Προϊστάμενος του Γραφείου του Υπουργού 
Εξωτερικών. Noel Quesada González και 
ο Δεύτερος Γραμματέας της Αποστολής 
της Κούβας στον ΟΗΕ Ernesto Sierra.

Παρόντες στην επίσκεψη ήταν ο 
Πρωτοπρεσβύτερος Αλέξανδρος 

Καρλούτσος, ο Αρχιμανδρίτης 
Βασίλειος Δρόσος σύμβουλος και 
εξ απορρήτων του Αρχιεπισκόπου 
Ελπιδοφόρου, ο πρωτοσύγκελος της 
Αρχιεπισκοπής Αρχιμανδρίτης Νεκτάριος 
Παπαζαφειρόπουλος και ο αδελφός 
του, Πρωτοπρεσβύτερος Παναγιώτης 
Παπαζαφειρόπουλος, επίσης εξ’ 
απορρήτων του κ. Ελπιδοφόρου.

Τονίζεται ότι ο γερουσιαστής Ρόμπερτ 
Μενέντεζ, του οποίου η οικογένεια έχει 
εκδιωχθεί από το καθεστώς της Κούβας, 
είναι σήμερα ο πλέον ένθερμος και 

αποτελεσματικός υποστηρικτής της 
Ελλάδας και της Κύπρου στο Κογκρέσο. Ο 
κ. Μενέντεζ απάντησε μέσω Τουίτερ σε Τουϊτ 
του Εντι Ζεμενίδη, Εκτελεστικού Διευθυντή 
του HALC (Συμβούλιο Ελληνοαμερικανικής 
Ηγεσίας).

 Ο Αρχιεπίσκοπος Ελπιδοφόρος με 
τον ΥΠΕΞ της Κούβας Bruno Eduardo 
Rodríguez Parrilla, στην Αρχιεπισκοπή 
Αμερικής.

Συγκεκριμένα ο κ. Ζεμενίδης πρώτος 
έγραψε τα εξής: «Μπορεί η δικτατορία 
της Κούβας να επιθυμεί να εφαρμόσει 
το μοντέλο Ερντογάν χρησιμοποιώντας 
τους  Ελληνορθόδοξους ιεράρχες στην 
επιχείρηση συγκάλυψης των εγκλημάτων 
της  στον τομέα των ανθρώπινων  
δικαιωμάτων. Ομως οι Έλληνες σε όλο τον 
κόσμο στέκονται στο πλευρό του λαού της 
Κούβας καθώς αγωνίζεται για ελευθερία και 
δημοκρατία”.

Ο γερουσιαστής Ρόμπερτ Μενέντεζ 
απάντησε ως εξής: «Ο Κουβανικός λαός 
δεν θα ξεχάσει ποτέ την αλληλεγγύη των 
Ελλήνων αδελφών του. Σε ευχαριστώ που 
ομιλείς την αλήθεια στη δύναμη».

Ο Τάσος Ζαμπάς, αντιπρόεδρος 
της ΠΣΕΚΑ, ο οποίος σύστησε στην 
Ελληνοαμερικανική Κοινότητα τον 
γερουσιαστή Ρόμπερτ Μενέντεζ έγραψε: 
«Αν έχουμε φιλότιμο, δεν μπορούμε 
απλώς να χειροκροτήσουμε τους 
Αμερικανοκουβανούς όταν αγωνίζονται για 
τα δικαιώματά μας – πρέπει να αγωνιστούμε 
και για τα δικαιώματα του Κουβανικού 
λαού».

Τονίζεται ότι ο κ. Ελπιδοφόρος είχε 
αναρτήσει φωτογραφίες και λεζάντες από 
την επίσκεψη του Κουβανού ΥΠΕΞ στον 
επίσημο ιστότοπο της Αρχιεπισκοπής, πλην 
όμως έπειτα από την αντίδραση του κ. 
Μενέντεζ και στελεχών της Ομογένειας, τις 
αποκαθήλωσε.

Ο Ελπιδοφόρος δέχθηκε τον ΥΠΕΞ της Κούβας 
στην Αρχιεπισκοπή προκαλέσας αντιδράσεις
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ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ 

 
 

ΔΙΟΡΙΣΜΟΣ ΤΡΙΩΝ ΝΕΩΝ ΜΕΛΩΝ ΣΤΟ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ  
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ ΤΟΡΟΝΤΟ 

 
Κατά τη συνεδρίαση του Διοικητικού Συμβουλίου την Τετάρτη 21 Σεπτεμβρίου, 2022 στο 
Πολυμενάκειο Πολιτιστικό Κέντρο πραγματοποιήθηκε ο διορισμός τριών (3) νέων μελών, μετά από 
πρόταση που κατατέθηκε από την πρόεδρο κυρία Μπέτυ Σκουτάκη, βάσει του άρθρου 3.01 του 
Καταστατικού της Κοινότητας που ορίζει τα κάτωθι: 
 
ΑΡΙΘΜΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΩΝ 
 
3.01 Η τακτική και καθημερινή διοίκηση της Εταιρείας θα διενεργείται από το Συμβούλιο των δεκαπέντε 

(15) εκλεγμένων συμβούλων συν τον Πρόεδρο της Πρόνοιας. Το εκλεγμένο συμβούλιο έχει την 
εξουσία να διορίζει έως και τρία (3) επιπλέον μέλη με κάποιο βαθμό τεχνογνωσίας, τα οποία στο 
σύνολό τους θα ενεργούν ως το διοικητικό συμβούλιο της Εταιρείας (και θα αναφέρονται στο παρόν 
ως «Δ.Σ.» ή το «Διοικητικό Συμβούλιο») και οι εν λόγω σύμβουλοι θα διενεργούν όλες τις πράξεις 
και όσα προβλέπονται από το καταστατικό ή οποιοδήποτε ειδικό ψήφισμα της Εταιρείας ή από 
καταστατικό που ρητά καθοδηγείται ή απαιτείται να γίνει σε γενική ή ειδική συνέλευση των μελών. 
Οποιαδήποτε αύξηση ή μείωση του αριθμού των συμβούλων θα εγκρίνεται με ειδικό ψήφισμα στην 
Ετήσια Γενική Συνέλευση. 

 
 
Η πρόταση της προέδρου έγινε δεκτή με πλειοψηφία. 
 
Είναι ιδιαίτερη χαρά και τιμή να ανακοινώσουμε ότι οι τρεις νέοι σύμβουλοι είναι οι κάτωθι: 
 

1. Δρ. Αναστάσιος Καραντώνης, Πρώην Πρόεδρος της Ελληνικής Κοινότητας Τορόντο και 
Πρόεδρος της Ανεξάρτητης Ερανικής Επιτροπής. 

2. Κύριος Δημήτριος Κάρας, Πρώην Αντιπρόεδρος, Αναπληρωματικός Πρόεδρος της 
Ελληνικής Κοινότητας Τορόντο και συνταξιούχος δικηγόρος. 

3. Κύριος Γεώργιος Βλαχάκης, Πρόεδρος του Συλλόγου Μεσσηνίων Τορόντο και μέλος της 
Ανεξάρτητης Ερανικής Επιτροπής. 

 
Η πρόεδρος δήλωσε ότι οι νέο-εκλεγμένοι σύμβουλοι θα φέρουν σταθερότητα και θα παρέχουν 
εμπειρογνωμοσύνη στο Διοικητικό Συμβούλιο. Θα θέλαμε να καλωσορίσουμε τα νέα μέλη και τους 
ευχόμαστε καλή επιτυχία στα μελλοντικά τους καθήκοντα. 
 
 
Εκ μέρους του Διοικητικού Συμβουλίου 

Την ψήφο 
εμπιστοσύνης των 

κατοίκων της περιοχής  Ag-
incourt, Ward 22, διεκδικεί ο 

Αντώνιος Μαντάς στις προσεχείς 
δημοτικές εκλογές, στις 24 Οκτωβρίου.

Ο Αντώνιος Μαντάς δεν είναι πολιτικός 
καριέρας. Διευθύνει για πάνω από 10 χρόνια 
με συνέπεια και επαγγελματισμό μια πολύ 
επιτυχημένη επιχείρηση θέρμανσης και 
κλιματισμού στην περιοχή Agincourt. 
Το ενδιαφέρον και η αγάπη του για το μέλλον 
της πόλης του, ώθησε τον Αντώνιο Μαντά να 
θέσει υποψηφιότητα για δημοτικός σύμβουλος.
ωστόσο, η αύξηση της εγκληματικότητας 
και των κλοπών μαζί με την αύξηση του 
άγχους επιβίωσης στις τοπικές κοινωνίες 
ευαισθητοποίησαν την αγωνία του για την 
πορεία της πόλης.
Με πίστη στον εαυτό του και στις ικανότητές 
του ο Αντώνιος Μαντάς θεωρεί ότι και η 
δική του φωνή θα πρέπει να ακουστεί αν 
φυσικά του δώσουν την ευκαιρία οι κάτοικοι 
της περιοχής με την ψήφο  τους και την 
υποστήριξή τους στις 24 Οκτωβρίου 2022. 

ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΑΡΓΙΘΕΑΤΩΝ ΤΟΡΟΝΤΟ
“ΤΑ ΑΓΡΑΦΑ”

Ετήσιος Χορός
Ο Σύλλογος των Αργιθεατών Τορόντο 
ΤΑ ΑΓΡΑΦΑ διοργανώνει τον Ετήσιο 
Χορό του στις 29 Οκτωβρίου. 
Μετά από δύο χρόνια πανδημίας να 
επανέρθουμε στο ρυθμό μας! Σας 
περιμένουμε όλους τους φίλους και μη 
για μια αξέχαστη βραδιά με ζωντανή 
ορχήστρα. 
Με τον Μπέξη στο κλαρίνο και τη 
Μιχαλίτσα στο τραγούδι.

Καλή μας αντάμωση!

ΠΑΡΟΙΚΙΑ
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Για κάθε επισκευή 
του αυτοκινήτου σας 

επισκεφθείτε μας
Δευτέρα – Παρασκευή: 

8:00 π.μ. – 6:00 μ.μ
Σάββατο: 

8:00 π.μ. - 2:00 μ.μ.

GEORGE VERROS

Tel: 416-693-1212    Tel: 416-305-0888
402 Main Street, Toronto, Onario M4C 4X8 

(Νorth of Main Subway)

ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ

Το αποτύπωμα του πληθωρισμού στην 
καθημερινότητα των Ελλήνων είναι πια 
κάτι παραπάνω από ορατό. Αυξήσεις 
σε καύσιμα και λογαριασμούς ρεύματος, 
ανατιμήσεις προϊόντων, ελάχιστες ή και 
καθόλου διακοπές για σημαντικό κομμάτι 
της κοινωνίας.

Η διαχείριση του οικογενειακού 
προϋπολογισμού καθίσταται ακόμα πιο 
δύσκολη, καθώς ο φετινός χειμώνας 
προβλέπεται ιδιαίτερα…. βαρύς λόγω της 
ενεργειακής κρίσης.

Πόσο έχει αλλάξει όμως η καθημερινότητα 
μας όλους αυτούς τους μήνες;

«Το μεγάλο σοκ για όλους μας ήταν οι 
πρώτοι λογαριασμοί της ΔΕΗ που έφτασαν 
στις αρχές του τρέχοντος χρόνου» λέει στην 
«Κ» ο Βασίλης Κωνσταντίνου, γυμναστής, 
43 ετών και πατέρας δύο παιδιών, 10 και 6 
ετών αντίστοιχα.

Όπως συνεχίζει: «Η μείωση της χρήσης 
του φούρνου και η πιο προσεχτική χρήση 
του θερμοσίφωνα ήταν οι πρώτες ενέργειές 
μας. Όταν πια η τιμή της βενζίνης ανέβηκε 
θεαματικά, περιορίσαμε σημαντικά τα 
Σαββατοκύριακα εκτός Αθηνών. Το ταξίδι 
για το Αίγιο π.χ όπου βρίσκεται το εξοχικό 
μας, από 100 ευρώ που κόστιζε ανέβηκε 
στα 160 ευρώ».

Όσον αφορά στο θέμα που «πλήγωσε» 
πολύ φέτος τους Έλληνες, αυτό των 
καλοκαιρινών διακοπών, ο Βασίλης μας 
λέει πως η οικογένεια του δεν μπήκε καν 
στη σκέψη να ταξιδέψει σε ένα νησί. 
Έκαναν διακοπές μόνο στο εξοχικό.

Διακοπές στην Ελλάδα, 
αλλά όχι για τους Ελληνες

«Και τη νέα σεζόν που ξεκίνησε γεμάτη 
απαιτήσεις για την καθημερινότητα των 
παιδιών, πώς την αντιμετωπίζετε;» 
ρωτάμε τον Βασίλη, για να μας απαντήσει: 
«Η αύξηση των τιμών έχει δυστυχώς 
αποτυπωθεί σημαντικά και στα δίδακτρα 
των εξωσχολικών δραστηριοτήτων. 
Προσπαθούμε να προσφέρουμε στα παιδιά 
αυτά που μας έχουν ζητήσει. Είμαστε 
πολύ πιο επιφυλακτικοί πάντως σε αυτό 
το κομμάτι, μιας και δεν ξέρουμε πως θα 
κυλήσει ο χειμώνας».

Ο ίδιος λέει πως μαζί με την γυναίκα 
του την Ίριδα, η οποία είναι ελεύθερη 
επαγγελματίας – χωρίς σταθερό εισόδημα 
– και με δεδομένο ότι ζουν σε διαμέρισμα με 
ενοίκιο, οι δύο τους μιλούν αναλυτικά στα 
παιδιά για τις αποφάσεις που παίρνουν.

Όπως λέει ο Βασίλης: «Χωρίς να τα 
φοβίσουμε τα έχουμε ευαισθητοποιήσει 
σχετικά με τα θέματα της εξοικονόμησης 

ενέργειας, τη μη αγορά τροφών 
που καταλήγουν στα σκουπίδια, του 
περιορισμού στη χρήση του κλιματιστικού 
και του αυτοκινήτου. Έχουμε δηλαδή στην 
ουσία συνδέσει την ενεργειακή χρήση με 
τα σύγχρονα ζητήματα προστασίας του 
πλανήτη. Νομίζω πάντως ότι πιο πολύ 
απ’ όλα μας απασχολεί το τοξικό κλίμα 
του φόβου το οποίο καλλιεργείται και το 
εξαιρετικά ρευστό περιβάλλον το οποίο δεν 
μας επιτρέπει να οργανώσουμε τη ζωή μας, 
όπως κάναμε παλιότερα».

«Μια γενιά που δεν ανασαίνει 
με τίποτα»

Την παραπάνω φράση χρησιμοποιεί 
η Ειρήνη Παπαδάκη, οικογενειακή 
ψυχοθεραπεύτρια, παντρεμένη με ένα 
παιδί, 39 ετών, για να μας περιγράψει 
πως νιώθουν οι άνθρωποι της γενιάς της 
απέναντι στις αλλαγές που αναγκάζονται να 
κάνουν. Η ίδια λέει πως η οικογένειά της έχει 
ένα σχετικά καλό εισόδημα για τα δεδομένα 
της εποχής οπότε δεν έχει χρειαστεί να 
προχωρήσει ακόμα σε «δραματικές» 
περικοπές.

«Υπάρχει όμως ένα “κράτημα” σε αυτά 
πoυ τώρα αποκαλούνται περιττά – και που 
μόνο περιττά δεν είναι- δηλαδή τα ταξίδια 
και οι έξοδοι. Με ανησυχεί το πώς θα 

αποκλιμακωθεί όλο αυτό και τι θα αφήσει 
πίσω του. Ανήκω στη γενιά που ξεκίνησε τα 
πρώτα της βήματα στην κρίση και την έχω 
δει να γίνεται μονιμότητα. Και φυσικά, με 
ανησυχεί το αν η δουλειά μου θα συνεχίσει 
να αναπτύσσεται. Σε δύσκολους καιρούς 
οι άνθρωποι περικόπτουν οτιδήποτε έξτρα 
και δυστυχώς η ψυχική υγεία θεωρείται 
πολυτέλεια», προσθέτει.

Όπως είναι αναμενόμενο, οι κοινωνικές 
ομάδες που είχαν ούτως ή άλλως προκλήσεις 
να αντιμετωπίσουν, στρεσάρονται ακόμα 
περισσότερο. Η Πέγκυ Βαλμά, 45 ετών, 
καθηγήτρια πιάνου και μητέρα δύο παιδιών 
(ένα στο δημοτικό και ένα στο γυμνάσιο) σε 
μονογονεϊκή οικογένεια, λέει στην «Κ»: «Ενώ 
οι τιμές ανέβαιναν ήδη από την περίοδο 
της πανδημίας που ήμασταν κλεισμένοι 
στο σπίτι δεν θα έλεγα ότι επηρεαστήκαμε 
ιδιαίτερα τότε μιας και τα έξοδα μας είχαν 
μειωθεί σημαντικά. Όταν επανήλθαν όλες οι 
δραστηριότητες, η διαφορά έγινε αισθητή».

Και σε τι είδους περικοπές έχει αναγκαστεί 
να προβεί προκειμένου να αντεπεξέλθει 
στα κύματα της ακρίβειας που πλήττουν τα 
νοικοκυριά;

«Η αγορά ρούχων, παιχνιδιών και 
αντικειμένων περνάει από φίλτρο και 
συζήτηση για το πόσο απαραίτητο είναι 
το κάθε τι. Δραστηριότητες όπως το 
θέατρο, το σινεμά και οι συναυλίες σχεδόν 
μηδενίστηκαν. Περιορίστηκε παράλληλα 
η αγορά έτοιμου φαγητού και η χρήση 
θερμαντικών τον χειμώνα. Προσέχουμε τον 
θερμοσίφωνα, βάζουμε πλυντήριο λιγότερο 
συχνά. Όσον αφορά στα σχολικά είδη, 
αγοράσαμε τσάντες και υλικά ζωγραφικής 
αλλά πολλά άλλα (χάρακες, φάκελοι, 
κασετίνες κ.τ.λ) είναι ίδια με τα περυσινά. 

Από τις εξωσχολικές δραστηριότητες, 
κρατήσαμε μόνο μία. Δεν είμαι ακόμα 
σίγουρη τι θα κάνουμε με τις ξένες γλώσ-
σες».

Ανατιμήσεις: Συνεχίζουν να 
καλπάζουν οι τιμές, μεγάλες 

πιέσεις στα νοικοκυριά

Ο Βασίλης και η Πέγκυ μιλούν στα 
παιδιά τους για όλες αυτές τις αλλαγές. 
«Είναι ενήμερα και προσπαθούν να 
προσαρμόζονται στις συνθήκες. Προσπαθώ 
να διατηρώ τη ψυχραιμία μου γιατί στις 
δύσκολες καταστάσεις είναι το μόνο που 
μπορεί να δώσει λύσεις» τονίζει.

Σε ένα “ζύγισμα” ανάμεσα στο απαραίτητο 
και στο περιττό έχει αναγκαστεί να 
προχωρήσει και η Ιωάννα Μαρία Γκέρτσου, 
ΑμεΑ και ψυχολόγος στο Παίδων «Αγία 
Σοφία», 43 χρονών. Η Ιωάννα, η οποία 
αντιμετωπίζει προβλήματα όρασης, μας 
λέει πως μπορεί η ίδια να μην έχει παιδιά 
αλλά το σπίτι της είναι ενεργοβόρο. «Μένω 
σε μια ιδιόκτητη μονοκατοικία της δεκαετίας 
του 1960, χωρίς ηλιακό θερμοσίφωνα και 
τα έξοδα για θέρμανση και ρεύμα είναι 
υψηλά. Σκέφτομαι πως πρέπει το σπίτι 
να ανανεωθεί ενεργειακά, γι’ αυτό και 
ψάχνω να δω πώς μπορώ να αξιοποιήσω 
κάποιο σχετικό πρόγραμμα. Πέρυσι, που 
ο χειμώνας ήταν σκληρός και το πετρέλαιο 
κόστιζε 2 ευρώ το λίτρο, δεν θέρμανα το 
σπίτι τον μήνα Μάρτιο που ακόμα είχε 
κρύο».

Σε αυτό το σημείο, η Ιωάννα εξηγεί πως 
πριν ξεκινήσει το μεγάλο κύμα της ακρίβειας 
αποφάσισε να επενδύσει σε προγράμματα 
επιμόρφωσης και θεραπείες προκειμένου 
να βελτιωθεί στη δουλειά της. Προκειμένου 
να τα υλοποιήσει, αναγκάστηκε να θυσιάσει 
τις καλοκαιρινές της διακοπές.

Και οι περικοπές και οι προσαρμογές 
δεν σταμάτησαν εκεί. Όπως περιγράφει: 
«Αδυνατώ πλέον να καλύψω ανάγκες 
που προκύπτουν από τη βλάβη που έχω 
στην όραση. Είμαι τυφλή και το ταξί έχει 
γίνει πλέον ασύμφορο. Η αύξηση του 
κομίστρου έχει επιβαρύνει πολύ τα έξοδα 
του μήνα. Εκεί που πλήρωνα το πολύ 7 
ευρώ όταν το χρησιμοποιούσα για να πάω 
στη δουλειά μου, τώρα πληρώνω 11 ευρώ. 
Περιόρισα στο ελάχιστο τη χρήση του και 
πια χρησιμοποιώ μαζί με τον σκύλο – οδηγό 
μου τρία διαφορετικά μέσα για να πάω στη 
δουλειά από το Χαλάνδρι στου Ζωγράφου. 
Προσπαθώ επίσης να προσέχω τη διατροφή 
μου αλλά πλέον και η υγιεινή διατροφή έχει 
γίνει πολυτέλεια».

kathimerini.gr

«Πώς ο πληθωρισμός άλλαξε την καθημερινότητά μας»

Πολίτες μιλούν για τις 
αλλαγές που έχει επιφέρει 
στην καθημερινότητα τους 

ο πληθωρισμός και η 
ακρίβεια τους τελευταίους 

μήνες. Τι έχουν αναγκαστεί 
να περικόψουν; Τι τους 

ανησυχεί περισσότερο για 
τον χειμώνα που έρχεται;
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265 Ellesmere Road Scarborough ON M1R 4E4
Απολαυστικές γεύσεις που γλυκαίνουν τη ζωή σας !!!

Στη διάθεση σας και αυθεντικός χαλβάς Φαρσάλων για μοναδικές γεύσεις!!!

ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ

Η κυριαρχία και η εδαφική 
ακεραιότητα όλων των χωρών 
πρέπει να γίνονται σεβαστές 
και να προστατεύονται, λέει 

εκπρόσωπος του 
Στέιτ Ντιπάρτμεντ

Η κυριαρχία της Ελλάδας στα νησιά 
του Αιγαίου δεν αμφισβητείται, διαμηνύει 
το Στέιτ Ντιπάρτμεντ σχετικά με τις 
νέες απειλές που εξαπέλυσε ο Τούρκος 
πρόεδρος Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν εναντίον 
της χώρας μας.

Σε γραπτή του δήλωση, εκπρόσωπος 
του αμερικανικού υπουργείου Εξωτερικών 
σημειώνει ότι «σε μια εποχή που η Ρωσία 
εισέβαλε ξανά σε ένα κυρίαρχο ευρωπαϊκό 
κράτος, οι δηλώσεις που θα μπορούσαν 
να αυξήσουν τις εντάσεις μεταξύ των 
Συμμάχων του ΝΑΤΟ δεν είναι ιδιαίτερα 
χρήσιμες».

«Οι Ηνωμένες Πολιτείες συνεχίζουν να 
ενθαρρύνουν τους συμμάχους τους στο 
ΝΑΤΟ να συνεργαστούν για τη διατήρηση 
της ειρήνης και της ασφάλειας στην 
περιοχή και για την επίλυση των διαφορών 
με διπλωματία. Η κυριαρχία και η εδαφική 
ακεραιότητα όλων των χωρών πρέπει να 
γίνονται σεβαστές και να προστατεύονται. 
Η κυριαρχία της Ελλάδας σε αυτά τα νησιά 
δεν αμφισβητείται» ξεκαθάρισε.

Και κατέληξε: «Καλούμε όλα τα μέρη να 
αποφύγουν τη ρητορική και τις ενέργειες 
που θα μπορούσαν να αυξήσουν περαιτέρω 
την ένταση».

Νωρίτερα, και αμέσως μόλις 
ολοκληρώθηκε το Υπουργικό Συμβούλιο 
στην Τουρκία, το οποίο εξέτασε την 
πορεία των ελληνοτουρκικών σχέσεων, η 
Άγκυρα κάλεσε στο τουρκικό ΥΠΕΞ τον 
Έλληνα πρέσβη και διαμαρτυρήθηκε με 
κάθε επισημότητα για την μεταφορά των 
θωρακισμένων M-1117 στη Λέσβο και τη 
Σάμο, η οποία τις τελευταίες ώρες είναι 
κυρίαρχο θέμα στα τουρκικά ΜΜΕ. Η 
Αθήνα, που όπως φαίνεται ανέμενε την 
συγκεκριμένη εξέλιξη, απέρριψε άμεσα 
στο σύνολό τους τις τουρκικές αιτιάσεις, 
σημειώνοντας ότι είναι παντελώς αβάσιμες 
και δεν συνάδουν με το Διεθνές Δίκαιο.

Σύμφωνα με διπλωματικές πηγές, 
ο Έλληνας πρέσβης στην Άγκυρα 
Χριστόδουλος Λάζαρης, σημείωσε μάλιστα 
στους Τούρκους συνομιλητές του ότι 
οι ελληνικές θέσεις έχουν αναπτυχθεί 
ενδελεχώς στις δύο επιστολές που 
εστάλησαν στον Γενικό Γραμματέα του 
ΟΗΕ και ότι η Ελλάδα σέβεται απολύτως τις 
υποχρεώσεις της που απορρέουν από τη 
Συνθήκη της Λωζάννης.

Όπως αναφέρουν οι ίδιες πηγές, ο 
πρέσβης μας στην Άγκυρα επισήμανε ότι 
δεν είναι η Ελλάδα η χώρα η οποία απειλεί 
με πόλεμο τη γείτονα της (casus belli), 
ούτε έχει συγκεντρώσει τον μεγαλύτερο 
αποβατικό στόλο στα παράλια της, όπως 
έχει κάνει η Τουρκία.

Προσέθεσε, δε, ότι η Τουρκία συνεχίζει 
να παραβιάζει την κυριαρχία της Ελλάδας, 
με τις συνεχείς παραβιάσεις του εναερίου 
χώρου, καθώς και τις υπερπτήσεις άνωθεν 
ελληνικού εδάφους.

Αξίζει να σημειωθεί ότι την ώρα που 

ο κ. Χριστόδουλος Λάζαρης έκανε αυτές 
τις αναφορές οι επιτελείς του ελληνικού 
πενταγώνου ανακοίνωναν ότι τουρκικά 
αεροσκάφη προχώρησαν σε 96 παραβιάσεις 
του ελληνικού εναέριου χώρου.

Οι τουρκικοί ισχυρισμοί για τα νησιά

Οι τουρκικοί ισχυρισμοί για τα νησιά είχαν ως 
αποδέκτη και τις ΗΠΑ. Όπως έγινε γνωστό 
από την Άγκυρα, το τουρκικό υπουργείο 
Εξωτερικών διαμαρτυρήθηκε προς την 
Ελλάδα και τις ΗΠΑ για την «παράνομη 
ανάπτυξη αρμάτων μάχης σε νησιά του 
Αιγαίου με μη στρατιωτικό καθεστώς».

Η Τουρκία κάλεσε τον Έλληνα πρέσβη και 
ζήτησε να «σταματήσουν οι παραβιάσεις 
στα νησιά του Αιγαίου και να αποκατασταθεί 
το μη στρατιωτικό τους καθεστώς», 
σύμφωνα με την ανακοίνωση.

Στο διάβημα, το υπουργείο ανέφερε ότι η 
ανάπτυξη αποτελεί «άλλη μια παραβίαση 
των υποχρεώσεων της Ελλάδας βάσει της 
Συνθήκης της Λωζάνης του 1923 και της 
Συνθήκης του Παρισιού του 1947».

Στο διάβημα προς τις ΗΠΑ, η Άγκυρα 
ζήτησε να σεβαστούν το καθεστώς των 
νησιών του Ανατολικού Αιγαίου και να 
ληφθούν μέτρα για να αποτραπεί η χρήση 
των όπλων τους εκεί.

protothema.gr

 Στέιτ Ντιπάρτμεντ: 
Η κυριαρχία της Ελλάδας 

στα νησιά δεν αμφισβητείται
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Η μελαγχολία 
του Φθινοπώρου

Τα καλοκαίρια μας είναι μεγάλα. Τόσο μεγάλα που 
πολλές φορές παρασύρουν τον Σεπτέμβριο να 
αλλάξει εποχή και να προσαρτηθεί μαζί τους. Και 
ενώ ο καιρός, αλλά και η διάθεση, παραμένουν 
καλοκαιρινά, οι υποχρεώσεις και τα καθήκοντα μάς 
καλούν να επιστρέψουμε στην καθημερινότητα.

Πολλοί δηλώνουν θλιμμένοι και αρνούνται να 
ακούσουν οποιοδήποτε σχόλιο τους προσγειώνει 
στο γεγονός πώς οι διακοπές έχουν τελειώσει. Όμως 
παρότι είναι μία εύκολη παρανόηση, όταν μιλάμε για 
εποχιακή μελαγχολία αναφερόμαστε σε μία αρκετά 
διαφορετική συναισθηματική κατάσταση από την 
απλή ανάγκη μας για χρόνο προσαρμογής μετά τις 
διακοπές.

Τι σημαίνει και πότε εμφανίζεται;
Η εποχιακή μελαγχολία αποτελεί έναν τύπο 
κατάθλιψης που εμφανίζεται την ίδια εποχή κάθε 
χρόνο και περιλαμβάνει αρκετά από τα συμπτώματα 
της κατάθλιψης, όπως αδικαιολόγητη αίσθηση 
κόπωσης και τις περισσότερες φορές αφορά 
ανθρώπους που κατοικούν σε χώρες μακριά από 
τον ισημερινό και πιο κοντά στο βόρειο και το νότιο 
πόλο, όπου η χειμερινή περίοδος συνήθως είναι 
μεγαλύτερη και εντονότερη.

Συνήθως ξεκινάει με την είσοδο ενός ατόμου στην 
ενήλικη περίοδο της ζωής του και έχει μεγαλύτερα 
ποσοστά εμφάνισης σε γυναίκες παρά σε άνδρες. 
Επίσης, ο κίνδυνος εμφάνισης μειώνεται καθώς ένα 
άτομο μεγαλώνει.

Σύμφωνα με έρευνες, το ανθρώπινο σώμα λειτουργεί 
καλύτερα όταν βρίσκεται σε φιλικές καιρικές 
συνθήκες, όπως είναι η ηλιοφάνεια και η ζέστη και 
αυτό δημιουργεί καλές βάσεις, για να έχουμε μία καλή 
και θετική διάθεση. Αυτή η διαπίστωση, αν και κάπως 
αυτονόητη, συνοδεύεται και από την εξακρίβωση 
της αυξομείωσης δύο χημικών συστατικών του 
εγκεφάλου σε εξάρτηση με την έκθεση στον ήλιο: της 
μελατονίνης και της σεροτονίνης.

Η μελατονίνη είναι μία φυσική ορμόνη που 
εμπλέκεται στη λειτουργία του ύπνου και επηρεάζει 
τη διάθεση. Παράγεται σε μεγαλύτερες ποσότητες, 
όταν βρισκόμαστε σε σκοτάδι ή οι μέρες είναι 
μικρότερες προκαλώντας υπνηλία. Η σεροτονίνη 
από την άλλη αποτελεί έναν από τους κυριότερους 
νευροδιαβιβαστές που ρυθμίζουν τη διάθεσή μας και 
εμφανίζει μειωμένη παραγωγή, όταν η έκθεσή μας 
στον ήλιο δεν αρκεί, που συνοδεύονται από αίσθηση 
θλίψης, έντονη αίσθηση κούρασης και λιγούρες.

ωστόσο, αυτά τα δεδομένα δεν αρκούν, για να 
εξηγήσουν απόλυτα το φαινόμενο της εποχιακής 

μελαγχολίας, όπως βιολογικού τύπου εξηγήσεις δεν 
αρκούν, για να εξηγήσουν πλήρως οποιαδήποτε 
συναισθηματική διαταραχή.

Στην ηλιόλουστη Ελλάδα
Επιστρέφοντας στην ελληνική πραγματικότητα, 
κάποιος οφείλει να αποκλείσει την πληρότητα 
της παραπάνω προσπάθειας κατανόησης της 
εποχιακής μελαγχολίας. Οι πιθανότητες εμφάνισης 
είναι σαφώς μικρότερες, αλλά ακόμα και όταν θα 
επαληθευτεί μία τέτοια συναισθηματική διαταραχή, η 
εστίαση θα πρέπει να δίνεται σε άλλους παράγοντες, 
περισσότερο εξατομικευμένους.

Ακόμα περισσότερο θα πρέπει κανείς να διερευνά 
κάποια επιπλέον στοιχεία του ατόμου που δηλώνει 
πώς βιώνει μία τέτοια κατάσταση, όπως η δυσκολία 
του να κατανοήσει και να εμβαθύνει σε θέματα που 
το δυσκολεύουν, με αποτέλεσμα να μεταθέτει την 
κακή συναισθηματική του κατάσταση στον ήλιο.

Τέλος, θα πρέπει πάντα να κρατάμε μία κριτική στάση 
απέναντι στις νέες κατηγορίες διαταραχών που 
εμφανίζονται κάθε εποχή, καθώς η κατηγοριοποίηση 

και η υποκατηγοριοποίηση των συναισθηματικών 
εναλλαγών που βιώνει ένας άνθρωπος μπορεί να είναι 
βοηθητικές για ένα πολύ μικρό ποσοστό ανθρώπων 
που θα εμπίπτουν πραγματικά στις νέες κατηγορίες, 
αλλά να παρασύρουν και να εκμεταλλεύονται όσους 
εσφαλμένα τοποθετούν τον εαυτό τους σε αυτές.

Προσοχή:
Η δυσλειτουργία που μπορεί να βιώνει ένας άνθρωπος 
με οποιοδήποτε τύπο κατάθλιψης ή μελαγχολίας είναι 
πάντα σημαντικό να αντιμετωπίζεται όσο το δυνατόν 
νωρίτερα, εμποδίζοντας το ενδεχόμενο να γίνει μία 
πάγια κατάσταση.

Κρατήστε όμως στο μυαλό σας πως, όπως ο ήλιος δεν 
μπορεί να είναι μία επαρκής θεραπεία, αποκλείεται 
να είναι και μία επαρκής εξήγηση και δώστε βάρος σε 
άλλα κομμάτια της ζωής σας ή του εαυτού σας που 
μάλλον ψάχνουν ευκαιρία, με οποιαδήποτε εναλλαγή 
της πραγματικότητας που ζείτε, να αναδυθούν.

Ασπασία Γ. Τσιώτα – Ψυχολόγος
 • aspasia.tsiota@gmail.com

Πηγή: NaturaNrg #20



27 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 25εεβδομάδα Greek Weekly News



27 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 202226 εεβδομάδα Greek Weekly News

Το αμάξι της πήγαινε μπροστά. Σε ένα 
στένεμα του δρόμου την είδαμε να πατάει 
απότομα φρένο και να στρίβει δεξιά. 
Κατέβηκε, έσκυψε στο δρόμο. Σε λίγο 
κρατούσε στα χέρια της ένα σκαντζόχοιρο 
χτυπημένο. Μας κοίταξε και είπε, «συγνώμη 
που σταμάτησα απότομα….».Πήρε αγκαλιά 
τον σκαντζόχοιρο τον έβαλε στο αμάξι και 
έφυγε για να τον περιθάλψει. 

Αυτή η κοπέλα ανήκει ήδη στον 
παράδεισο. Έχει αυτό που ο άγιος 
Πορφύριος ζητούσε από τους Χριστιανούς, 
«να είστε ευαίσθητοι, να είστε ποιητές. Η 
ψυχή του χριστιανού πρέπει να είναι λεπτή, 
να είναι ευαίσθητη, να είναι αισθηματική, να 
πετάει, όλο να πετάει, να ζει μες στα όνειρα. 
Χοντροκομμένες ψυχές δεν θέλει κοντά του 
ο Χριστός...”. 

Πολλοί με ρωτάνε, τι σημαίνει Ανάσταση 
στην καθημερινότητα μας; Ορίστε τι 
σημαίνει, να απαντάς στο θάνατο με ζωή. 
Στο σκοτάδι να ανάβεις φως. Στην μιζέρια 
να δίνεις ελπίδα. Στο πόνο να προσφέρεις 
ένα χέρι να πιαστεί ο άλλος, στην απελπισία 
να γίνεσαι όλος μια αγκαλιά. 

Ο Χριστός δεν Αναστήθηκε για να 
περιμένουμε πότε θα πεθάνουμε να τον 
συναντήσουμε. Τον συναντάμε από τώρα, 
στο παρόν της κάθε ημέρας μας. 

Η Ανάσταση του Χριστού δεν είναι 
λατρεία του θανάτου και άρνηση της ζωής. 
Είναι η δόξα και χαρά της ζωής. 

Η Ανάσταση δεν είναι αιώνια σύνταξη. 

Αλλά ζωή, κίνηση, πράξη, αγάπη, δόσιμο, 
νιάξιμο, φως και έρωτας. 

Ανάσταση σημαίνει να γεύεσαι τώρα 
αυτό που έρχεται αύριο. Να ακυρώνεις 
όσο μπορείς την δύναμη του θανάτου. 
Να τον νικάς με απλές κινήσεις, επιλογές 
και αποφάσεις κάθε στιγμή και ώρα. Κάθε 
μερα. Να δίνεις ανάσες ζωής, να χαίρεσαι, 
να αγαπάς και να αγαπιέσαι, να δημιουργείς 
μικρούς παραδείσους, στο σπίτι, στην 
δουλειά στις σχέσεις σου. Να χαίρεσαι και 
να απολαμβάνεις το δώρο της ύπαρξης. 
Η καλύτερη απάντηση στο θάνατο είναι να 
ζεις. 

Να μην φοβάσαι ότι τελειώνει η ζωή αλλά 
που εσύ δεν άρχισες ακόμη να ζεις.

•••••
Πόσο σημαντικό είναι να αντιληφθούμε ότι 

δεν έχουμε ανεξάντλητες πηγές ενέργειας. 
Οπότε πρέπει να προσέχουμε που, τι 
και σε ποιους δίνουμε καθημερινά την 
ενέργεια μας. Εάν δεν θέλουμε να είμαστε 
καθημερινά κουρασμένοι και θλιμμένοι. 

Σκεφτείτε ότι είμαστε το αποτέλεσμα 
των 10 πιο κοντινών μας ανθρώπων, 
οπότε ας προβληματιστούμε ποιο 
είναι το περιβάλλον μας, οι σκέψεις και 
πεποιθήσεις του, τα ακούσματα και οι 
παραστάσεις που λαμβάνουμε καθημερινά; 
Εάν ζω με χαρούμενους ανθρώπους θα 
γίνω χαρούμενος, εάν είμαι όλοι ημέρα με 
μίζερους και γκρινιάρηδες θα βλέπω τα 
προσωρινά σύννεφα του ουρανού και όχι 
τον ήλιο που λάμπει πίσω από αυτά. 

Τις προάλλες μου έλεγε μια κοπέλα ότι 
μαζί με τον σύντροφο της είχαν κανονίσει να 
πάνε ένα διήμερο. Αλλά όλα ερχόντουσαν 
ανάποδα. Όσο κι εάν το προσπαθούσαν δεν 
έβγαινε. Εάν επέμεναν θα ήταν πιεσμένος 
χρόνος δίχως ποιότητα. Με ρώτησε την 
γνώμη μου, όχι ειδικά γι’ αυτό το θέμα αλλά 
γενικά για τέτοιες καταστάσεις που ενώ 
θέλουμε κάτι πολύ και το πιέζουμε δεν μας 
βγαίνει. 

Εκείνο που της απάντησα ήταν ότι, «εγώ 
στην θέση σου θα το άφηνα. Δεν θα το 
πίεζα. Διότι είναι αδύνατον να ζήσεις κάτι 
όμορφο σε καθεστώς πίεσης και άγχους. 
Σημασία έχει να έχουμε ποιοτικό χρόνο με 
τους ανθρώπους που αγαπάμε. Όχι χρόνο 
γεμάτο πίεση και ψυχαναγκασμό. Δεν σας 
βγαίνει; αφήστε το. Κανονίστε κάτι άλλο 
που θα είναι άνετο, όμορφο, χαρούμενο και 
ποιοτικό. 

Ο Γέροντας Ιωσήφ Βατοπαιδινός έλεγε, 
«όταν χτυπάς μια πόρτα, επιμένεις και 
δεν ανοίγει, άστη προς το παρόν, διότι 
εάν την σπάσεις και μπεις μέσα θα το 
μετανιώσεις…». 

Για  μένα προσωπικά της είπα σημασία 
δεν έχει η ποσότητα αλλά η ποιότητα των 
ωρών που θα ζήσεις με τον σύντροφο σου. 
Κι αυτό δεν θέλει χρόνο αλλά τρόπο…». 

Πόσο σημαντικό λοιπόν είναι να μένουμε 
συντονισμένοι στην ροή της ζωής. 

Να μην θέλουμε όλα να τα ελέγχουμε. 
Να μην θέλουμε σώνει και καλά να 

σπάσουμε την πόρτα που δεν θέλει να μας 
ανοίξει.

Να επιτρέπουμε στο θεό να μας αλλάξει 
πορεία και δρόμο μέσα από φαινομενικές 
αναποδιές και αποτυχίες. Είναι μεγάλες 
ευλογίες τελικά. 

Και το σημαντικότερο, να αναζητούμε την 
ποιότητα και όχι την ποσότητα στις σχέσεις, 
στις ασχολίες, δραστηριότητες και γενικά 
στην ζωή μας. 

Δεν θα γίνεις ευτυχισμένη γιατί γνώρισες 
όλο τον κόσμο αλλά γιατί αγάπησες και σε 
αγάπησε ένας άνθρωπος αληθινά.
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[

Για πολλούς η ιατρική περιορίζεται στην γη αλλά και σε 
όσους κατοικούν σε αυτή, στην περίπτωση όμως του 
Αδριανού Γολέμη η επιστήμη του φτάνει ώς το διάστημα 
αφού ανήκει στην ιατρική ομάδα Ευρωπαϊκού Οργανισμού 
Διαστήματος και παρακολουθεί την υγεία των αστροναυτών 
σε πραγματικό χρόνο.  Τον Σεπτέμβριο ο Γάλλος 
αστροναύτης Τομά Πεσκέ πραγματοποίησε μία ακόμη 
έξοδο στο Διάστημα. Έπρεπε να συνεχίσει τις εργασίες για 
την εγκατάσταση ηλιακών πάνελ. Στο κέντρο ελέγχου της 
αποστολής, στο Χιούστον, ο Αδριανός Γολέμης ήταν ένας 
από τους συνδέσμους του με τη Γη, ο προσωπικός του 
γιατρός. «Είναι πολύ έντονη εμπειρία να βλέπεις απευθείας 
τα ιατρικά δεδομένα από τη στολή του αστροναύτη και 
την κίνηση από τις κάμερες και είναι ταυτόχρονα και μια 
μεγάλη ευθύνη» είπε σε συνέντευξή του. «Πρέπει να έχεις 
τη σωστή δόση άγχους και τη συναίσθηση ότι καλείσαι να 
πάρεις αποφάσεις σε σύντομο χρόνο».

Τον παρακολουθούσε σε κάθε αιώρηση του διαστημικού 

του περιπάτου, με το βλέμμα επί σχεδόν επτά 
ώρες καρφωμένο στα δεδομένα που έφταναν 
στις οθόνες του. Παρατηρούσε την καρδιακή του 
συχνότητα, τα επίπεδα οξυγόνου και διοξειδίου του 
άνθρακα στο κράνος και εκτιμούσε την παραμικρή 
αυξομείωση στη θερμοκρασία του σώματός 
του. Ακόμη και ο ρυθμός του μεταβολισμού τον 
ενδιέφερε, το πόσο γρήγορα ο αστροναύτης 
δαπανούσε ενέργεια. Τίποτα δεν έπρεπε να 
αφεθεί στην τύχη. Όταν κάποιος εργάζεται στη 
ραχοκοκαλιά του Διεθνούς Διαστημικού Σταθμού 
δεν μπορείς να ρισκάρεις την υπερκόπωση 
πρέπει να έχεις μάτια δεκατέσσερα για κάθε 
πιθανό σενάριο.

Το 2018 ο κ. Γολέμης ξεκίνησε να εργάζεται στην ιατρική 
ομάδα του Ευρωπαϊκού Οργανισμού Διαστήματος 
(ESA) και έχει ως βάση του την Κολωνία. Το 2019, μόλις 
ολοκλήρωσε την εκπαίδευσή του, ανέλαβε δεύτερος γιατρός 
στην αποστολή του Ιταλού αστροναύτη Λούκα Παρμιτάνο 
και τώρα έχει τον ρόλο του πρώτου γιατρού στην αποστολή 
του 43χρονου Πεσκέ, η οποία βρίσκεται ακόμη σε εξέλιξη. 
«Η αεροδιαστημική Ιατρική δεν είναι μια αναγνωρισμένη 
ειδικότητα στις περισσότερες ευρωπαϊκές χώρες. Για να 
βρεθεί κάποιος στον Ευρωπαϊκό Οργανισμό Διαστήματος 
χρειάζεται ένας συνδυασμός προσπάθειας και τύχης, γιατί 
δεν υπάρχει ένα προκαθορισμένο μονοπάτι», λέει.

Όμως το δικό του προσωπικό ταξίδι ξεκίνησε από το 
Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο θεσσαλονίκης όπου σπούδασε 
Ιατρική και έπειτα συνέχισε το μεταπτυχιακό του στο 

Διεθνές Πανεπιστήμιο του Διαστήματος στο Στρασβούργο. 
Το 2014 πήρε μια πρώτη γεύση συνθηκών απομόνωσης 
που παρέπεμπαν σε διαστημική αποστολή, περνώντας 
ένα χρόνο στη βάση Concordia στην Ανταρκτική. Το 2018 
ανταποκρίθηκε στο κάλεσμα για εθελοντές που απηύθυνε 
το Austrian Space Forum και επιλέχθηκε στην τελική ομάδα 
των υποψηφίων για ένα πείραμα στην έρημο Νεγκέβ του 
Ισραήλ. Εφόσον έφτανε στην τελική εξάδα θα διέμενε 
μαζί με τα υπόλοιπα μέλη για περίπου ένα μήνα σε ένα 
θόλο και θα δοκίμαζε μια πρωτότυπη διαστημική στολή, 
προσομοιάζοντας θεωρητικά τις συνθήκες συμβίωσης που 
θα μπορούσε να συναντήσει μια επανδρωμένη αποστολή 
στον Αρη.

 Τους προηγούμενους μήνες ο Αδριανός Γολέμης (δεξιά) 
βρέθηκε στο κέντρο ελέγχου της NASA στο Χιούστον, όπου 
μαζί με τον συνάδελφό του Στιβ Πάιπερ παρακολουθούσαν 
τις εξόδους του αστροναύτη Τομά Πεσκέ στο Διάστημα.

Ο Πεσκέ ξεκίνησε το ταξίδι του για τον Διεθνή 
Διαστημικό Σταθμό τον Απρίλιο του 2021, η ιατρική 
του παρακολούθηση όμως είχε ξεκινήσει ήδη από τον 
Φεβρουάριο του 2020. «Προσπαθούμε να βεβαιωθούμε 
ότι ο αστροναύτης είναι σε καλή κατάσταση υγείας και ότι 
δεν είναι πιθανό να αναπτύξει κάποια νόσο ή πάθηση ή 
τραυματισμό προτού πετάξει», λέει ο κ. Γολέμης. Για κάθε 
αστροναύτη ετοιμάζεται, ανάλογα με τις ανάγκες του, ένα 
εξατομικευμένο κουτί με φάρμακα που θα κουβαλάει στο 
ταξίδι του. «Υπάρχουν παθήσεις που περιμένουμε ότι 
θα προκύψουν όταν κάποιος βρεθεί στο Διάστημα. Τις 
πρώτες ημέρες, από την έλλειψη της βαρύτητας μπορεί 
να υπάρχει δυσκολία στον προσανατολισμό. Τα χάνει λίγο 
το σώμα, γιατί δεν έχει πλέον ως σημείο αναφοράς το 
πάτωμα, και αυτό μπορεί να προκαλέσει από έμετο μέχρι 
πονοκεφάλους», εξηγεί.

Ακόμη και η κατανομή του αίματος επηρεάζεται από την 
έλλειψη βαρύτητας. «Ο ανθρώπινος οργανισμός είναι 
φτιαγμένος έτσι ώστε το αίμα να κατανέμεται ίσα. Οταν δεν 
υπάρχει βαρύτητα, ανεβαίνει περισσότερο αίμα στο κεφάλι, 
γι’ αυτό και καμιά φορά τις πρώτες ημέρες βλέπουμε τους 
αστροναύτες να έχουν πρησμένο πρόσωπο», λέει ο κ. 
Γολέμης.

Σε έκτακτη ανάγκη

Για τον ίδιο λόγο, σε περίπτωση εκτάκτου ανάγκης, εφόσον 
απαιτηθεί καρδιοπνευμονική αναζωογόνηση, οι κινήσεις 
που ακολουθούνται δεν θυμίζουν ό,τι θα μπορούσε να 
συμβεί στη Γη. Οπως εξηγεί ο Ελληνας γιατρός των 
αστροναυτών, ο διασώστης θα πρέπει να πατήσει στον 
απέναντι τοίχο του διαστημικού σταθμού, να στυλώσει τα 
πόδια του και με προτεταμένα χέρια να πιέσει το στήθος 
του ασθενούς. Οποιαδήποτε συμβατική προσπάθεια 
μαλάξεων δεν θα αποδώσει, καθώς όσο βρίσκονται σε 
τροχιά δεν μπορούν να εκμεταλλευτούν το βάρος του 
σώματός τους.

Μέχρι στιγμής ο κ. Γολέμης δεν έχει κληθεί να διαχειριστεί 
κάποιο ακραίο συμβάν αλλά η εμπειρία του τον κάνει 
πάντα να σκέφτεται κάθε πιθανό σενάριο. Στην ESA,, σε 
συνεργασία και με τη NASA, είναι πάντοτε προετοιμασμένοι 
για το αναπάντεχο. Ακόμη και σε περίπτωση που κάποιος 
εμφανίσει αλλεργικό σοκ θα καθοδηγήσουν από τη Γη με 
ευθεία επικοινωνία τούς άλλους αστροναύτες για να τον 
σώσουν.

ELLINES.COM

ΑΔΡΙΑΝΟΣ 
ΓΟΛΕΜΗΣ

Ο Γιατρός των 
Αστροναυτών
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Οι επιπτώσεις του Διαστήματος 
στο σώμα

Εφόσον δεν αλλάξει κάτι στον προγραμματισμό, 
αναμένεται σε λίγες ημέρες να επιστρέψει από τον Διεθνή 
Διαστημικό Σταθμό ο Γάλλος αστροναύτης Τομά Πεσκέ. 
Ολους αυτούς τους μήνες είχε τουλάχιστον μία απευθείας 
επαφή με τον Αδριανό Γολέμη ανά εβδομάδα για να 
τον εξετάσει κλινικά από μακριά. «Ο ρόλος μας είναι να 
βλέπουμε και να αξιολογούμε τα αποτελέσματα των 
προληπτικών ιατρικών τεστ που γίνονται σε τροχιά και 
να δίνουμε οδηγίες σε περίπτωση που προκύψει κάποια 
ενόχληση», αναφέρει ο 34χρονος γιατρός. «Παράλληλα 
φροντίζουμε και για άλλες καταστάσεις που σχετίζονται με 
την ψυχική σφαίρα. Δεν είναι βιώσιμο να ζητείται συνεχώς 
από κάποιον αστροναύτη, ο οποίος βρίσκεται τόσους 
μήνες απομονωμένος στο Διάστημα, να κάνει πολλές 
εργασίες σε μία ημέρα. Παίζουμε ένα ρόλο προστάτη ώστε 
να μην υπερφορτώνεται ο αστροναύτης πέρα από κάποια 
όρια που μπορεί να προκαλέσουν ρίσκο για την υγεία του».

Εκτός από τον ίδιο, στο ιατρικό επιτελείο συμμετέχουν 
και ψυχολόγος, μηχανικοί βιοϊατρικής τεχνολογίας αλλά 
και ειδικοί για φυσική άσκηση και φυσιοθεραπεία. Κατά 
τη διάρκεια της αποστολής μπορούν να ελέγχουν τον 
αιματοκρίτη του αστροναύτη, ενώ δύο ή τρεις φορές 
το εξάμηνο (όσο διαρκεί συνήθως μια αποστολή) 
πραγματοποιούν και τεστ κοπώσεως. «Στο Διάστημα η 
μυϊκή μάζα και η οστική πυκνότητα μειώνονται, όπως και η 
δυνατότητα καμιά φορά της καρδιάς», εξηγεί ο κ. Γολέμης.

Αντίστοιχες φορές ανά εξάμηνο οι αστροναύτες καλούνται 
να ελέγξουν με υπέρηχο και τα μάτια τους, καθώς είναι 
πιθανό να εμφανίσουν ένα σύνδρομο του νευρικού 
συστήματος του οφθαλμού που ονομάζεται SANS (Space-
flight Associated Neuro-Ocular Syndrome). Επειτα από 
μακρόχρονη παραμονή στο Διάστημα και σε έλλειψη 
βαρύτητας, ορισμένοι αστροναύτες διαπιστώνουν ότι 
αντιμετωπίζουν προβλήματα όρασης, τα οποία μπορεί 
να υποχωρήσουν μετά την επιστροφή τους στη Γη. Σε 
κάποιους, όμως, ενδέχεται να επιμείνουν.

Η ακτινοβολία

Η επίδραση του Διαστήματος στον ανθρώπινο οργανισμό 
δεν περιορίζεται εκεί. Όσοι παρακολουθούν την υγεία των 

αστροναυτών μεριμνούν και 
για την έκθεσή τους στην 
ακτινοβολία. «Στη Γη, λόγω 
του μαγνητικού πεδίου και 
της ατμόσφαιρας, είμαστε 
αρκετά προστατευμένοι 
από την ακτινοβολία», λέει 
ο κ. Γολέμης. «Οταν όμως 
κάποιος βρίσκεται σε ύψος 
περίπου 400 χιλιομέτρων, 
όπως ο Διεθνής Διαστημικός 
Σταθμός, εκτίθεται σε 
περισσότερη ακτινοβολία. 
Και έπειτα από τόσους 
μήνες σε τροχιά μαζεύει, 
αθροίζει ακτινοβολία. Για να 
το προλάβουμε, μετράμε 
αθροιστικά την ακτινοβολία 
και πρέπει κάθε αστροναύτης 
στο σύνολο της καριέρας 
του να μην ξεπεράσει ένα 
όριο, ώστε να αποφύγουμε 

στο μέλλον το ρίσκο καρκινογένεσης και καρδιακών 
παθήσεων».

Μια συνάδελφος του κ. Γολέμη θα μεταβεί στο σημείο 
όπου αναμένεται να προσθαλασσωθεί ο Πεσκέ σε λίγες 
ημέρες. Ο Ελληνας γιατρός θα περιμένει την άφιξη του 
αστροναύτη στο Χιούστον και από εκεί θα μεταβεί μαζί του 
στην Κολωνία με ένα ειδικά διαμορφωμένο αεροπλάνο που 
φέρει και ιατρικό εξοπλισμό. θα ακολουθήσει το διάστημα 
της αποκατάστασης.

«Συνήθως απαιτείται ένα μίνιμουμ τριών ή τεσσάρων 
εβδομάδων για να προσαρμοστεί ένας αστροναύτης πάλι 
στη ζωή στη Γη», λέει ο κ. Γολέμης. «Δεν είναι τόσο εύκολη 
η μετάβαση και κατά κάποιο τρόπο, σε μικρό βαθμό, το 
βίωσα κι εγώ μετά την επιστροφή μου από την Ανταρκτική. 
Πρέπει να εξασφαλίσουμε ότι ένας αστροναύτης που 
επιστρέφει από το Διάστημα θα έχει κυρίως χρόνο για τους 
δικούς του ανθρώπους, είναι πολύ σημαντικό».

Το ζήτημα της επικοινωνίας των αστροναυτών με τις 
οικογένειές τους παίδεψε αρκετά το ιατρικό επιτελείο 
τους λόγω της πανδημίας της COVID-19. Ειδικά προτού 
κυκλοφορήσουν τα εμβόλια, προσπαθούσαν πάντοτε να 
ζυγίσουν το ρίσκο της μόλυνσης από τον νέο κορωνοϊό 
και να κρίνουν εάν ένας αστροναύτης θα μπορούσε 
να επισκεφθεί τους οικείους του στην ανάπαυλα της 
προετοιμασίας του για την αποστολή.

Ο κ. Γολέμης πάντως οραματίζεται και τους δικούς 
του διαστημικούς περιπάτους. Έχει ήδη κάνει αίτηση 
στο πρόσφατο κάλεσμα του Ευρωπαϊκού Οργανισμού 
Διαστήματος για νέους αστροναύτες. Συνολικά πάνω από 
22.000 άτομα έχουν ανταποκριθεί, εκ των οποίων 280 από 
την Ελλάδα. «Αδιαμφισβήτητα θα ήθελα να βρεθώ στη 
θέση τους», λέει.

Ο Αδριανός Γολέμης είναι το ζωντανό παράδειγμα 
ανθρώπου που σπούδασε στην Ελλάδα και πέρασε τα 
σύνορα της με το μυαλό και την τεράστια εργατικότητα του.
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Αν κάποιος ψάξει στον χάρτη του Αιγαίου το Κουφονήσι 
ή τα Κουφονήσια -μιας και είναι δύο, το Ανω και το Κάτω, 
δεν θα τα βρει με τεράστια ευκολία, πολλοί λένε πως είναι 
δυο μικροί παράδεισοι κρυμμένοι σχεδόν κάτω από την 
Νάξο. Άλλοι πάλι λένε, πως το Κουφονήσι δεν είναι ένας 
προορισμός για όλους ή καλύτερα είναι ένας προορισμός 
για λίγους, γι αυτούς που λατρεύουν την  σύνδεσή τους με 
την φύση και τα γαλάζια εξωτικά νερά.  

Κατεβαίνοντας από το καράβι και έχοντας κάνει περίπου 
5 ώρες και κάτι με το γρήγορο ή αλλιώς 8 με το αργό, 
έρχεσαι αντιμέτωπος με μια ανείπωτη ομορφιά. Δεν είναι 
μόνο η κυκλαδίτικη αρχιτεκτονική με τα λευκά σπίτια και 
τα μπλε παράθυρα που θα σε βάλουν στο κλίμα 
του Αιγαίου, είναι μια εξωτική ομορφιά που θα σε 
γοητεύσει και εκεί που θα έχεις αποφασίσει να 
μείνεις 4 μέρες στο νησί, καταλήγεις να αλλάζεις 
εισιτήρια και να παρατείνεις την διαμονή σου. 

Τα Κουφονήσια αποτελούνται από δύο νησίδες, 
το Άνω και Κάτω Κουφονήσι. Ανήκουν στο 
σύμπλεγμα των Μικρών Ανατολικών Κυκλάδων, 
χωρίζονται μεταξύ τους από ένα στενό πορθμό 
πλάτους 200 μ. Γεωγραφικά, τα συναντά κανείς 
3 ν.μ. νοτιοανατολικά της Νάξου και δυτικά της 
Αμοργού. Ανήκουν στην ομώνυμη κοινότητα, η 
οποία περιλαμβάνει εκτός από τα δύο Κουφονήσια 
και το νησί Κέρος, καθώς και αρκετές μικρότερες 
νησίδες γύρω από τα κύρια νησιά. Η Κέρος που 
είναι αναπόσπαστα συνδεδεμένη με το όνομα 
τους, είναι ένα μικρό ακατοίκητο νησί, 15,2 τ.χλμ., 
που όμως φιλοξενεί σημαντικά ευρήματα του 
κυκλαδικού πολιτισμού. 

Το Άνω Κουφονήσι είναι το μόνο κατοικημένο με 
περίπου 400 μόνιμους κατοίκους, ενώ το Κάτω 
Κουφονήσι έχει μόνο μια ταβέρνα και ενδείκνυται 
για ημερήσια εκδρομή με . Ο Κώστας Πράσινος 
ήταν αυτός που αποφάσισε με την λάντζα του να 
ξεκινήσει να μεταφέρει τουρίστες από το Άνω στο 
Κάτω, κάνοντας έτσι μικρές εκδρομές. Μαζί με 
αυτόν και η οικογένεια Βενετσάνου έφτιαξε το 1992 
την ταβέρνα στο Κάτω Κουφονήσι.  Εκεί μπορεί 
να δοκιμάσει κανείς το κατσικάκι της Κέρου, 
πεντανόστιμα μαγειρευτά αλλά και φρέσκα ψάρια 
που έρχονται με το καΐκι κάθε πρωί. 

Η διαμονή στα Κουφονήσια σε κάνει να αναρωτιέσαι 
αν είσαι σε εξωτικό νησί ή όντως στο μικρό νησάκι 
του Αιγαίου. Συνήθως λένε πως όποιος έρχεται μία 
φορά σε αυτό τον τόπο, συνηθίζει να επιστρέφει 
ξανά και ξανά. Κάποιοι μαγεύονται από τα γαλάζια 
και τυρκουάζ νερά, άλλοι πάλι θαυμάζουν την 
άγρια ομορφιά που δίνουν τα βράχια του, πολλοί 
τρελαινονται για τα φρέσκα ψάρια και τις μελωδίες 
που παίζει το βιολί σε κάθε πανηγύρι του νησιού.. 
Όλοι όμως συμφωνούν σε κάτι, πως αν βρεθείς 
στο Κουφονήσι η ζεστασιά των ανθρώπων του και 

η ενέργεια του θα σου γεμίσουν την καρδιά. 

Οι παραλίες του δεν είναι οργανωμένες και ο τρόπος 
μετακίνησης στο νησί είναι το ποδήλατο όπου μπορείτε να 
νοικιάσετε και να κάνετε τον γύρο του. 

 Μια κρυφή και άγρια παραλία που αξίζει να επισκεφθείτε 
είναι το Γάλα ή αλλιως Τρυπητή. Πρόκειται για μια θαλάσσια 
σπηλιά με τιρκουάζ νερά, που βρίσκεται κάτω από τους 
βράχους. Για να φτάσετε στο Γάλα, θα κατεβείτε στο Πορί 
και από εκεί θα ακολουθήσετε το μικρό μονοπάτι στο δεξί 
σας χέρι. Ανάμεσα από το Πόρι και την Ιταλίδα βρίσκεται 
ένα άλλο γνωστό αξιοθέατο του νησιού που ονομάζεται 

το «μάτι του Διαβόλου». Δεν είναι πολύ εύκολο να το βρει 
κάποιος αλλά πραγματικά αξίζει μια επίσκεψη. 

Το μάτι του Διαβόλου

Μέσα στις παραδεισένιες παραλίες του νησιού, υπάρχει 
μία φυσική πισίνα που έχει δημιουργηθεί από τα βράχια 
και έχει καταγάλανα νερά. Απέχει περίπου 15 λεπτά από 
την Χώρα του Νησιού Ο μύθος λέει πως την έφτιαξε ο 
Ποσειδώνας για να την κάνει δώρο στις Νηριήδες ώστε να 
μπορούν να διασκεδάζουν. 

Η παραλία Φοίνικας αξίζει επίσης μία επίσκεψή σας,  -δεν 
είναι οργανωμένη με ξαπλώστρες ή ομπρέλες-  
αλλά θα βρείτε ένα μικρό εστιατόριο ακριβώς πάνω 
από αυτή. Είναι μια υπέροχη παραλία και απέχει 
περίπου 20 λεπτά περπάτημα από τη Χώρα του 
Κουφονησίου και την παραλία Άμμος. 

Εκτός από το καλοκαίρι που είναι η ιδανική 
περίοδος το να επισκεφθεί κάποιος το Κουφονήσι, 
το Πάσχα είναι μια ξεχωριστή περίοδος για τους 
Κουφονησιώτες. Οι ντόπιοι οργανώνουν μια 
μεγάλη γιορτή του Αγ. Γεωργίου του πολιούχου του 
νησιού, ξεκινώντας με την λιτάνευση της εικόνας 
του Αγίου και στη συνέχεια με κόρνες από τις 
λάντζες και τα καΐκια να ακολουθούν την λιτανεία, 
η εικόνα περνάει από χέρι σε χέρι απ όλα τα μικρά 
και μεγάλα καΐκια. Αργότερα στήνουν ένα γλέντι με 
βιολιά και λαούτα που κρατά μέχρι το πρωί. 

Οι επιλογές στη διασκέδαση είναι λίγες για κάποιον 
που φαντάζεται ένα κοσμοπολιτικο νησί, για την 
ακρίβεια θα μπορούσαμε να πούμε πως είναι πιο 
“ποιοτικές”. Το νησί είναι δεδομένο πως θα σου 
“δώσει”  όλες του τις γεύσεις απλόχερα, τα ψάρια 
έρχονται κατευθείαν από τα καΐκια, τα λαχανικά 
από τα περιβόλια και τα κρεατικά από τις μικρές 
φάρμες του Κουφονησίου. 

Τα βράδια πολλοί επιλέγουν μια βόλτα στα στενά 
του νησιού αλλά και κατα μήκος του λιμανιού, εκεί 
γύρω είναι και το Sοrokos αλλά και ο Mylos. 

Αν τελικά επιλέξετε το Κουφονήσι, δεν θα 
ταξιδέψετε εσείς σε αυτό. Εκείνο θα σας ταξιδέψει, 
σε κρυστάλλινα γαλαζοπράσινα νερά, σε 
χρώματα κι αρώματα, σε γεύσεις και χαρές που 
σε γυρίζουν πίσω στα χρόνια της αθωότητας. 
Τότε που καθόσουν με τις ώρες στη θάλασσα, 
που ψηνόσουν στον ήλιο χωρίς αντηλιακό, που 
έφτιαχνες πύργους στην άμμο κι ένιωθες την 
απόλυτη ευδαιμονία μ΄ ένα χωνάκι παγωτό κι ένα 
βραδινό μπάνιο, προσπαθώντας ν’ ακουμπήσεις 
το δρόμο του φεγγαριού μέσα στην ακύμαντη 
θάλασσα. Κι εκεί κάπου καταλαβαίνεις πόσα έχεις 
χάσει τόσα χρόνια που δεν έχεις γνωρίσει το Άνω 
Κουφονήσι..

ΚΟ Υ Φ Ο Ν Η Σ Ι Α . . .
ο μικρός παράδεισος των Κυκλάδων
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Ανασκαφή στους 

Φιλίππους: Αποκαλύφθηκε 
εντυπωσιακό άγαλμα 

των ρωμαϊκών χρόνων
 Ολοκληρώθηκε η ανασκαφική έρευνα που πραγματοποιεί η ομάδα του Αριστοτελείου 

Πανεπιστημίου στους Φιλίππους.
Αυτή την χρονιά η ανασκαφή συνεχίστηκε στην ανατολική πλευρά μιας από τις 

κυριότερες οδούς της πόλης, η οποία στο σημείο αυτό συναντά έναν άλλο κύριο 
άξονα που διέρχεται βορειότερα. Το σημείο σύγκλισης των δύο οδών διαμορφώνεται 
με διεύρυνση (μία πλατεία) στην οποία κυριαρχεί ένα πλούσια διακοσμημένο 
οικοδόμημα, πιθανώς κρήνη.

Το οικοδόμημα έφερε ιδιαίτερο αρχιτεκτονικό διάκοσμο, θραύσματα του οποίου 
αποκαλύφθηκαν. Τον διάκοσμό του συμπλήρωνε εντυπωσιακό άγαλμα των ρωμαϊκών 
χρόνων (2ος αιώνας μ. Χ.).

Το άγαλμα, του οποίου το μέγεθος είναι μεγαλύτερο του φυσικού, εικονίζει τον 
Ηρακλή αγένειο με νεανικό σώμα. Το ρόπαλο, που έχει βρεθεί σε θραύσματα και η 
λεοντή που κρέμεται από το αριστερό προτεταμένο χέρι πιστοποιούν την ταυτότητα 
του ήρωα. Επάνω στους βοστρύχους της κόμης φέρει στεφάνι από φύλλα αμπέλου το 
οποίο συγκρατεί στο πίσω μέρος ταινία τα άκρα της οποίας καταλήγουν στους ώμους.

Το συγκεκριμένο άγαλμα κοσμούσε ένα οικοδόμημα το οποίο, σύμφωνα με τα 
ανασκαφικά ευρήματα, χρονολογείται στον 8ο/9ο αιώνα μ.Χ. Γνωρίζουμε από τις 
πηγές αλλά και από τα αρχαιολογικά δεδομένα ότι στην Κωνσταντινούπολη αγάλματα 
κλασικής και ρωμαϊκής περιόδου κοσμούσαν κτήρια και χώρους δημόσιας χρήσης 
έως την ύστερη βυζαντινή περίοδο.

Το εύρημα αυτό καταδεικνύει τον τρόπο διακόσμησης των δημόσιων χώρων στις 
σημαντικές πόλεις της Βυζαντινής αυτοκρατορίας μεταξύ των οποίων και οι Φίλιπποι.

Η ανασκαφή θα συνεχιστεί και την επόμενη χρονιά.
Διευθύντρια της ανασκαφής είναι η καθηγήτρια Ναταλία Πούλου και συνεργάτες τον 

επίκουρο καθηγητή Αναστάσιο Τάντση και τον ομότιμο καθηγητή Αριστοτέλη Μέντζο. 
Στην ανασκαφή έλαβαν μέρος είκοσι τέσσερις (24) φοιτητές του ΑΠθ (18 προπτυχιακοί, 
3 μεταπτυχιακοί και 3 υποψήφιοι διδάκτορες). Η έρευνα χρηματοδοτήθηκε από τον 
τακτικό προϋπολογισμό του Πανεπιστημίου και την Επιτροπή Ερευνών του ΑΠθ.

Το άγαλμα, 
του οποίου το 
μέγεθος είναι 
μεγαλύτερο 
του φυσικού, 
εικονίζει τον 
Ηρακλή αγένειο 
με νεανικό σώμα
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Προσφέρουμε επαγγελματικές υπηρεσίες διαμόρφωσης εξωτερικών 
χώρων στους πολύτιμους πελάτες μας. 

Οι εκτιμήσεις μας είναι δωρεάν και είμαστε σίγουροι ότι θα μείνετε 
ευχαριστημένοι τόσο με τις τιμές όσο και με τις υπηρεσίες μας.

 Όταν έρχεται ο χειμώνας και πέφτει το χιόνι, 
εμπιστευτείτε μας για να κρατήσουμε τον ιδιόκτητο χώρο σας 

καθαρό και ασφαλή. Όταν η θερμοκρασία ανεβαίνει και ξεκινάει το 
καλοκαίρι, εμπιστευθείτε μας να φροντίζουμε το γκαζόν σας και 

να το διατηρούμε πάντα πράσινο και καθαρό.


